

## ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုများ ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၅

၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI) မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်တားဆီးရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ဖိတ်ကြားခြင်းဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီးများ၊ စာပေဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ စာပေဆုလက်ခံ ရယူကြမည့် စာပေညာရှင်များ၊ စာရေးဆရာ၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားမစတင်မီ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာစာပေဆုရရှိသူများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေဆု ရရှိသူများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့် စာအုပ်များ၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အထိ အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာ စာပေဆုရရှိသူများ၏ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်




**ဂျိုးဘိုင်ဒင် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိသည့်အတွက် သမ္မတပူတင် ဂုဏ်ပြုကြောင်း ကြေးနန်းစာပို့**

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ > ၁၂

**ဥရောပတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်မှု တိုးလာသောကြောင့် တင်းကျပ်သည့် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်**

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ > ၁၃

**ရာပြည့်တက္ကသိုလ်အား ဂုဏ်ပြုခြင်း**



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်တစ်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်ဆောင်းပါး စာ > ၂၁



**KBZ BANK**

(6) CONSECUTIVE YEARS

# 'BANK OF THE YEAR IN MYANMAR 2018'

Awarded by Financial Times (The Banker)



# ပြည်သူ့သမ္မတ ဝိုင်းမြင့် အဓိက

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း

(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်)

အားလုံးမင်္ဂလာပါ။

ယနေ့ကျင်းပတဲ့ အမျိုးသားစာပေ ဆုနှင့်သဘင်အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စာပေဆုရှင်များ၊ စာပေဆုရှင်များ၊ ဆုချီးမြှင့်ခံရတဲ့ ဆုရပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စာပေဝါသနာရှင်များနဲ့ ဧည့်သည်တော်များ အားလုံးမင်္ဂလာ အပေါင်းနဲ့ ခညောင်းကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် နှုတ်ခွန်း ဆက်သအပ်ပါတယ်။

မိမိနိုင်ငံနဲ့ အများပြည်သူတွေရဲ့ ကောင်းကျိုးအဖြစ်အဖြစ်ကို စာပေအနုပညာ စွမ်းအားနဲ့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြတဲ့ စာပေပညာရှင်ကြီးတွေ၊ စာဆိုတော်ကြီးတွေရဲ့ စာပေကျေးဇူးကို လေးမြတ်ဂုဏ်ပြုပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှာ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း နတ်တော်လဆန်း ၁ ရက်နေ့မှာ စာဆိုတော်နေ့ အခမ်းအနား တွေ ကျင်းပလာကြတာ အခုဆိုရင် ၇၆ နှစ် ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ စာဆိုတော်နေ့ ဟာ မြန်မာတို့ရဲ့ ထူးခြားတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာတစ်ခုဖြစ်ပြီး ခေတ်အဆက်ဆက် တည်တံ့ပြီး နိုင်ငံနှင့်အဝန်း နှစ်စဉ်မပျက် ကျင်းပနိုင် ကြတာကို ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ယခုလိုမင်္ဂလာရတဲ့ အခမ်းအနားမှာ စာရေး စာဖတ်ဝါသနာပါပြီး စာပေပညာရှင်တွေကို လေးစားတဲ့ ကျွန်တော် အနေနဲ့ အမှာစကား ပြောကြားခွင့်ရတဲ့အတွက်လည်း အထူးကြည်နူး ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း ဦးစွာပြောကြားလိုပါတယ်။ မနှစ်ကလို ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ ဆုချီးမြှင့်ခြင်း ပြုခွင့်မရတာကိုလည်း များစွာစိတ်မကောင်းဖြစ်ရ ပါတယ်။

စာဆိုတော်လရာသီ ရောက်ပြီဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နံ့တစ်လျားမှာ သက်ကြီးဝါကြီး စာပေပညာရှင်ကြီးတွေကို လေးမြတ်ပူဇော် ကန်တော့ပွဲတွေ၊ စာပေဆုနှင့်သဘင်တွေ၊ စာပေဟောပြောပွဲတွေ၊ စာပေပွဲတော်တွေကို ခြိမ်းခြံမိသ ကျင်းပကြလေ့ရှိပါတယ်။ စာပေဟာ နိုင်ငံအသီးသီးအတွက် ဂုဏ်ယူ ဖွယ်ရာ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ အားလျော်စွာ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ၊ လူမျိုးတစ်မျိုးရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုအဆင့်အတန်းကို အကဲဖြတ်ရာမှာ လည်း စာပေကို အဓိကအခြေခံထား စဉ်းစားလေ့ရှိကြပါတယ်။ နှစ်ပေါင်း တစ်ထောင် နီးပါးသက်တမ်းရှိခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ မြန်မာစာပေဟာ လည်း မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာအဖြစ်အဖြစ် ပင်မ မဏ္ဍိုင်ကြီးအဖြစ် ဝင်ထည့်စွာ တည်ရှိနေပြီလို့ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာပေသမိုင်းတစ်လျှောက်မှာ မြန်မာစာပေနဲ့ မြန်မာဘာသာစကားဟာ ခေတ်အဆက်ဆက် ဖန်တီးမှုအသွင်သဏ္ဍာန် အမျိုးမျိုးနဲ့ ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးလာ ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာစာပေလက္ခဏာဝင်ထဲမှာ ရဟန်းစာဆို၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆိုကြီးတွေရဲ့ အသံ အလံမှာ ဉာဏ်ပညာ ပေးတဲ့စာ၊ နိုင်ငံနဲ့လူမျိုးကို ချစ်ခင်မြတ်နိုးစေတဲ့စာ၊ ကမ္ဘာနဲ့အညီ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေတဲ့ စာပေလက်ရာတွေ များစွာ ပါဝင်ပါတယ်။ စာဆိုကြီးတွေရဲ့ စာပေလက်ရာမွန်တွေကို နိုင်ငံတော် အဆင့် အမျိုးသားစာပေဆုအဖြစ် ရွေးချယ်ပြီး စာဆိုတော်နေ့ရောက်တိုင်း နှစ်စဉ်ချီးမြှင့်ပေးခြင်းဟာ နိုင်ငံရဲ့ကောင်းမြတ်တဲ့ အစဉ်အလာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

**“ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူ့အားလုံး ဒီမိုကရေစီ အလေ့အထကောင်းတွေ ရရှိအောင် အသိပညာ ကြွယ်ဝစေဖို့၊ ဒီမိုကရေစီကို မြတ်နိုးတန်ဖိုး ထားတတ်ဖို့၊ မတူကွဲပြားမှုတွေကို နားလည် လက်ခံတတ်စေဖို့၊ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမအချင်းချင်း ရင်းနှီးချစ်ခင်စိတ်တွေ ခိုင်မာစေဖို့ ‘စာပေ’ ဟာ အများကြီးအထောက် အကူပေးနိုင်တဲ့ ကဏ္ဍတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်”**



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

စာပေပညာရှင်ကြီးများနဲ့ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ဗိသုကာကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရဲ့ လမ်းညွှန်မှုနဲ့ ၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လမှာ အသင်းအဖွဲ့ပုံစံနဲ့ တည်ထောင်ခဲ့တဲ့ “မြန်မာနိုင်ငံ ဘာသာပြန်စာပေ အသင်းကြီး” ဟာ ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ မေလမှာ “စာပေဗိမာန်” အမည်နဲ့ထင်ရှားတဲ့ စာပေလုပ်ငန်းဆိုင်ရာဌာန ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ စာပေ ဗိမာန်ဟာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေ နိုင်ငံတကာဗဟုသုတ တိုးပွားဖို့ အတွက် ဘာသာပြန်စာပေတွေ ထုတ်ဝေခဲ့သလို မြန်မာစာပေ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှာ “စာပေဗိမာန် ကာလပေါ်ဝတ္ထုဆု” ကို စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ ပါတယ်။

“စာပေဗိမာန် ကာလပေါ်ဝတ္ထုဆု” ကို ‘စာပေဗိမာန်ဆု’၊ ‘အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆု’၊ ‘အမျိုးသားစာပေဆု’ စသည်ဖြင့် ဆုအမည်ပေးရာ ဆုအမျိုးအစားကိုပါ ကာလအလျောက် ပြောင်းလဲခဲ့ပြီး ဆုချီးမြှင့်မယ့် ဘာသာရပ်တွေ၊ ဆုငွေတွေ ကိုလည်း တိုးတက်ချီးမြှင့်ခဲ့တာ အခုနှစ်အထိဆိုရင် နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော် တိုင်ခဲ့ပါပြီ။ ဘာသာရပ်တွေကိုလည်း တိုးတက်ချီးမြှင့်လာခဲ့တာ အခုချီးမြှင့်မယ့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေဆုမှာ ဆုချီးမြှင့်မယ့် ဘာသာရပ် ၁၈ မျိုးအထိ ရှိလာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသားတွေရဲ့ အကျိုးကို မြန်မာစာပေ အနုပညာ ဖြင့် တစ်သက်တာလုံး ထူးချွန်ပြောင်မြောက်စွာ အားထုတ်ခဲ့ကြတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ် တွေရဲ့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်တွေကို နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုတဲ့အနေနဲ့ “အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု” အဖြစ် ၂၀၀၁ ခုနှစ်ကစပြီး နှစ်စဉ် ချီးမြှင့် ပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အထိ အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုကို တစ်နှစ်မှာ စာပေပညာရှင် တစ်ဦး သို့မဟုတ် နှစ်ဦးကို ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်က စတင်ပြီး သုတ၊ ရသ စာပေတွေကို တစ်စုံတစ်ဖက်တစ်ရပ် ရေးသားခဲ့တဲ့ စာရေးဆရာကြီးတစ်ဦးနဲ့ မြန်မာစာပေ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ၊ စာပေသုတေသနဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတွေကို အစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်း လုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ စာပေပညာရှင်ကြီး တစ်ဦးတို့ကို တစ်သက်တာဆု ချီးမြှင့်ခဲ့ပါတယ်။ အခုနှစ်မှာလည်း စာရေးဆရာကြီးတစ်ဦးနဲ့ စာပေပညာရှင် ကြီးတစ်ဦးကို အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု ချီးမြှင့်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကြည်နူးပီတိ ဖြစ်ရပါတယ်။

စာပေပညာရှင်ကြီးများနဲ့ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား

စာပေဆုတွေကို ရွေးချယ်ရာမှာလည်း ပြောင်းလဲလာတဲ့ ခေတ်စနစ်နှင့် အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိဖို့နဲ့ အမှန်တကယ် ထိုက်တန်တဲ့ စာအုပ်တွေကို

**“စာပေစွမ်းအားနဲ့ နိုင်ငံတော်အကျိုး ပြည်သူ့ အကျိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတဲ့ စာဆိုတော် ပညာရှင်ကြီးများကို ချီးကျူး ဂုဏ်ပြုခြင်းဟာ မင်္ဂလာတစ်ပါး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအစဉ်အလာကောင်းကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း ကြပြီး မျိုးဆက်သစ်တွေထံ လက်ဆင့်ကမ်း ကြရန် လိုအပ်ပါတယ်”**

ဆုရွေးချယ်ချီးမြှင့်နိုင်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါကြောင့် စာပေရေးရာ ကျွမ်းကျင်သူတွေ ပါဝင်တဲ့ အမျိုးသားစာပေဆု စိစစ်ရွေးချယ်ရေး ကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၅၄ ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီး ပဏာမရွေးချယ်မှုအဆင့်၊ ဆန်ခါတင် ရွေးချယ်မှုအဆင့်၊ အတည်ပြုရွေးချယ်မှုအဆင့်ဆိုပြီး အဆင့် ၃ ဆင့်နဲ့ အဲဒီပညာရှင်တွေက လွတ်လပ်စွာ စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် ပထမအကြိမ် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့တဲ့ အကျိုးဝင်စာအုပ် ပေါင်း ၁၆၅၃ အုပ်ထဲက အမျိုးသားစာပေဆုအတွက် သတ်မှတ်ထားတဲ့ ဘာသာရပ် ၁၈ မျိုးအနက် ဘာသာရပ် ၁၀ မျိုးကို ရွေးချယ်ခဲ့ပြီးဖြစ်လို့ ဒီနေ့ အခမ်းအနားမှာ ဆုများချီးမြှင့်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု ရရှိခဲ့ကြတဲ့ ပညာရှင်ကြီးနှစ်ဦးဟာ မြန်မာ စာပေလောက ဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားတွေ အသိပညာကြွယ်ဝရေး အတွက် စာကောင်းပေမွန်တွေကို တစ်သက်တာလုံး ရေးဖွဲ့ဖန်တီးခဲ့ကြသူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာကြီးနှစ်ဦးအနက် တစ်ဦးက ရသစာပေတွေကို တစိုက် မတ်မတ် ဖန်တီးရေးဖွဲ့ခဲ့တဲ့ စာဆိုကြီးဖြစ်ပြီး တစ်ဦးကတော့ သုတစာပေတွေ အစဉ်တစိုက် ရေးသားပြုစုခဲ့တဲ့ သုတေသီ ပညာရှင်ကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အသက် အရွယ်အားဖြင့်လည်း အသက် ၉၀ တန်းတွေ ဖြစ်ကြပြီး ဝယုဒ္ဓိ၊ ဂဏဝိဒ္ဓိနဲ့ ပြည့်စုံကြတဲ့အတွက် ထိုက်ထိုက်တန်တန် လေးစားဂုဏ်ပြု အပ်ပါကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။

အမျိုးသားစာပေဆု ရရှိခဲ့တဲ့ စာရေးသူတွေနဲ့ စာအုပ်တွေကို ကြည့်မယ် ဆိုရင်လည်း ခေတ်အတွေး၊ ခေတ်အမြင်တွေကို ထင်ဟပ်ပြီး စေတနာစိတ်၊ စာနာစိတ်တွေ ပွားများစေနိုင်တဲ့ ရသစာပေတွေ၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဖြည့်ဆည်းသင့်တဲ့ ပြည်တွင်းပြည်ပဆိုင်ရာ ပညာရပ်တွေအကြောင်း ရေးသား ထားတဲ့ သုတစာပေတွေကို စာပေအဆင့်အတန်းမီအောင် ရေးဖွဲ့ထားကြတယ် လို့ ဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့က သုံးသပ်ထားပါတယ်။ ဆုရရှိကြတဲ့ စာပေပညာရှင် အားလုံးအတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနဲ့ နိုင်ငံရဲ့အကျိုး၊ အများ ပြည်သူ့ရဲ့ အကျိုးအတွက် ကလောင်စွမ်းနဲ့ ဆတက်ထမ်းပိုး ဆက်လက် သယ်ပိုးနိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလိုက်ပါတယ်။

စာပေပညာရှင်ကြီးများနဲ့ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား

နိုင်ငံတော်ရဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး စတာတွေ အချိုးအစား ညီမျှစွာ တိုးတက်ထွန်းကားမှုသာ စာပေအနုပညာနယ်ပယ် ကြီးပွားထွန်းကား လာမှာဖြစ်သလို အပြန်အလှန်အားဖြင့် စာပေအနုပညာနယ်ပယ် ကြီးပွား ထွန်းကားတာနဲ့အမျှ အသိပညာမြင့်မားတဲ့ ခေတ်မီ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် တွေ ကြွယ်ဝလာပြီး မိမိတို့ရဲ့နိုင်ငံဟာလည်း တိုးတက်ပြည့်စုံလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စာပေအနုပညာ ကဏ္ဍအသီးသီးက ပညာရှင်တွေအနေနဲ့ မိမိတို့ရဲ့ အနုပညာကို အရည်အသွေးမြင့်မားစွာနဲ့ လွတ်လပ်စွာ ဖန်တီးပုံဖော်နိုင်အောင် နိုင်ငံတော်ကလည်း တတ်စွမ်းသမျှ ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိပါတယ်။ မိမိတို့ရဲ့ ဖန်တီးမှုလက်ရာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မယ့် စာပေအနုပညာ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေကိုလည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ ပြဋ္ဌာန်းပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဉာဏပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်တွေကို စနစ်တကျကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ခြင်းဟာ နိုင်ငံရဲ့ လူမှု စီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု တိုးတက်ထွန်းကားရေးကိုပါ အထောက် အကူပြုမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂ ရှေ့ဖို့မှ

ဓာတ်ပုံများ၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အထိ အမျိုးသား စာပေဆုရ စာအုပ်များ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က အမျိုးသား စာပေတစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ဗီဒီယိုဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ (နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ မိန့်ခွန်းကို စာမျက်နှာ - ၃ တွင် သီးခြားဖော်ပြထားပါသည်။)

စာဆိုတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံသည် စာပေကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားသော နိုင်ငံဖြစ်သည့် အလျောက် စာဆိုတော်ကြီးများကို အလေးအမြတ်ပြုသည့် အစဉ်အလာသည် ရှေးယခင်ကတည်းက ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၄၄ ခုနှစ် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၀၆ ခုနှစ်တွင် မြန်မာစာပေ ပညာရှင်များနှင့် စာရေးဆရာ၊ ဆရာမကြီးများသည် နိုင်ငံ တွင် နှစ်စဉ်စာဆိုတော်နေ့ အခမ်းအနားများ ကျင်းပသွား ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ အဲဒီနှစ်မှ စတင်ကာ နတ်တော် လဆန်း ၁ ရက်နေ့ကို စာဆိုတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး စာပေဆိုင်ရာပွဲလမ်း အခမ်းအနားမျိုးစုံ ဆင်ယင်ကျင်းပ ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ထိုအခမ်းအနားများထဲတွင် သက်ကြီး ဝါကြီး စာရေးဆရာကြီးများကို ငယ်ရွယ်သူ စာပေစာသမား များက ကန်တော့သည့်ပွဲများ၊ စာအုပ်စာပေပြပွဲ၊ စာပေ ပြိုင်ပွဲများ၊ စာပေဟောပြောပွဲ၊ စာပေဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာဆိုတော်ကြီးများကို ဂုဏ်ပြုပြီး စာရေးဆရာဆရာမများ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သည့် ပြဇာတ်များ ကပြကြ ခြင်းများ၊ စာဆိုတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် မဂ္ဂဇင်း၊ စာစောင် ထုတ်ဝေကြခြင်းများ စသဖြင့် ပါဝင်ပါကြောင်း။

စာပေဆုချီးမြှင့်ခြင်းများသည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယခင်အစဉ်အဆက် ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ချီးမြှင့်မည့် အမျိုးသားစာပေဆုကတော့ အားလုံးသိကြသည့်အတိုင်း နိုင်ငံတော်တွင် အဆင့်မြင့်ဆုံး စာပေဆုဖြစ်ပါကြောင်း၊ စာပေသမားများ သိကြသည့်အတိုင်း ဤဆုသည် ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှ စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၄၈ ခုနှစ် တစ်နှစ် တာအတွင်း ထွက်ရှိခဲ့သည့် လုံးချင်းဝတ္ထုများထဲမှ

ကျပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ နောက်ပိုင်းတွင် ကာလအလျောက် တိုးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခုအခါတွင် ကျပ်ငွေ ၂၅ သိန်းအထိ တိုးတက် ချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

တစ်သက်တာစာပေဆုကို ကျပ်သိန်း ၅၀ ချီးမြှင့်

ဘာသာရပ်အလိုက် အမျိုးသားစာပေဆုများအပြင် တစ်သက်တာလုံး စာပေဖန်တီးပြုစုသည့်အလုပ်ကို စွဲမြဲစွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများကို လေးစားဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကိုလည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစပြီး ချီးမြှင့်ခဲ့သည်မှာ ယခုနှစ်အတွက် ဆရာကြီး နှစ်ဦးနှင့်ပါဆိုလျှင် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီး ၃ ဦးကို ချီးမြှင့် နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်သက်တာစာပေဆုကို ကျပ်သိန်း ၅၀ ချီးမြှင့်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အမျိုးသားစာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားများကို ဆု၏ ဂုဏ်အဆင့်အတန်းနှင့် လျော်ညီစွာ ခမ်းနားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန် နှစ်စဉ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ စာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ စာရေးဆရာ ဆရာမကြီးများ၏ ဂုဏ်ရည်ကို လေးစားသတ်မှတ်သည့်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော် သမ္မတ၊ ဒုတိယသမ္မတ စသည့်အကြီးအကဲပုဂ္ဂိုလ်များ ကိုယ်တိုင်လည်း တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြပါ ကြောင်း။

အထိမ်းအမှတ်ပြုခြင်းများ လုပ်နေ

သို့သော် ယခုနှစ်တွင် တစ်ကမ္ဘာလုံး ကြုံတွေ့နေရသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအန္တရာယ်ကြောင့် စည်ကားသိုက်မြိုက် သည့် ပွဲလမ်းအခမ်းအနားများ ကျင်းပဖို့ရာ အင်မတန်ခက်ခဲ လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှာရော၊ နိုင်ငံတကာမှာပါ ကြီးကျယ်စည်ကားစွာကျင်းပဖို့ ရည်ရွယ်ထားကြသည့် နေ့ကြီးရက်ကြီး ပွဲလမ်းအခမ်းအနားကြီးများကို ဖျက်သိမ်း ခြင်း၊ ရွှေ့ဆိုင်းခြင်း၊ အကျဉ်းရုံးပြုလုပ်ကာ စတိသဘော လောက်သာ အထိမ်းအမှတ်ပြုခြင်းများ လုပ်နေကြရပါ ကြောင်း။

ခမ်းနားပြည့်စုံစွာ ကျင်းပလို

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲ ဖြစ်သည့် အမျိုးသားစာပေဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုပြီး ခမ်းနားပြည့်စုံစွာ ကျင်းပလိုသည့် ဆန္ဒရှိပါကြောင်း၊ ဤအခမ်းအနားသည် ဆုပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အတွက် အမျိုးသား စာပေ တစ်သက်တာ ဆုနှင့် အမျိုးသား စာပေဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနား တွင် အမှာ စကား ပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

အလွန်အရေးကြီးသည့်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ယနေ့ပွဲကို ဖြစ်နိုင်သမျှ အတိုင်းအတာအထိ တင့်တယ်ခမ်းနားမှုလည်း ရှိစေ၊ ဘေးအန္တရာယ်လည်း ကင်းစေဆိုသည့် ပုံသဏ္ဍာန် မျိုးဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်ရခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တကယ်တော့ ယနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပရာမှာသာ မဟုတ်ဘဲ ဆုစိစစ် ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်စဉ် ကတည်းက ကိုဗစ်-၁၉ ၏ အကန့်အသတ်များ ရှိနေခဲ့တာ ဖြစ်၍ ကော်မတီအနေဖြင့် အစည်းအဝေးများဖြစ်မြောက်ရန် ယခင်နှစ်များကထက် ပိုပြီးအားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါ ကြောင်း၊ ယနေ့မှာလည်း ဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီဝင် များထံမှာရော၊ စာပေဆုပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများထံမှာပါ ကျန်းမာ ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးဆိုင်ရာ အခြေအနေများကြောင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်ရန် အခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေရတာ ရှိပါကြောင်း၊ ဆုပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများထံမှ ဘာသာပြန်(ရသ) ဆုရရှိသည့်ဆရာစိန်ဝင်းစိန်သည် စာအုပ်ထုတ်ဝေပြီးနောက်

ဆရာကြီး ဦးအုံမောင်နှင့် ဆရာကြီး ဦးညွန့်မောင် (မောင်မောင်ညွန့်-မန်းတက္ကသိုလ်)တို့နှင့်တကွ ဘာသာရပ် ၁၀ မျိုးတွင် အမျိုးသားစာပေဆု အသီးသီးရရှိကြသည့် ဆရာ၊ ဆရာမကြီး ၁၀ ဦးတို့အတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါ ကြောင်းနှင့် သက်ရည်ကျန်းမာပြီး နိုင်ငံအကျိုး၊ မြန်မာ စာပေအကျိုးအတွက် ဝီပြင်ပြောင်မြောက်သည့် စာကောင်း ပေမွန်များ ဆက်လက် ဖန်တီးရေးသားနိုင်ကြပါ စေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် က ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာ ဆုရရှိကြသည့် စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဦးညွန့်မောင် (မောင်မောင်ညွန့်-မန်းတက္ကသိုလ်) နှင့် စာရေးဆရာကြီး ဦးအုံမောင် (အုံမောင်) (ကိုယ်စား) ဦးသောင်းဌေး တို့ကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုရ စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဦးညွန့်မောင် (မောင်မောင် ညွန့် - မန်းတက္ကသိုလ်) အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ ဝတ္ထုရှည်ဆုရ မိုးကျော်စင် ကိုယ်စား ဦးမင်းဝေဟင် အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် အတွက် အမျိုးသားစာပေ ဘာသာပြန် (သုတ)ဆုရ ဘိုးလှိုင် အား ဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။ သတင်းစဉ်

အကောင်းဆုံးအဖြစ် ရွေးချယ်ခဲ့သည့် ဆရာမင်းအောင်၏ မိုးအောက်မြေပြင်ဝတ္ထုကို “စာပေဗိမာန်ကာလပေါ် ဝတ္ထုဆု”အမည်ဖြင့် ချီးမြှင့်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နောက်ပိုင်းတွင် ဆုအမည်ကို ယနေ့ အခေါ်အဝေါ်အနေဖြင့် “အမျိုးသား စာပေဆု”အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ဆုအမျိုးအစား အရေ အတွက်ကလည်း တိုးတက်လာသည့်အတွက် ယခုအခါ တွင် စာပေကဏ္ဍ ၁၈ မျိုးအတွက် ဆုများ သတ်မှတ်ထားရှိ ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤကဏ္ဍ သို့မဟုတ် ဘာသာရပ် ၁၈ မျိုးရှိသည့်အထဲမှ ယခုနှစ်တွင် ၁၀ မျိုးအတွက် ချီးမြှင့် နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကျပ်ငွေ ၂၅ သိန်းအထိ တိုးတက်ချီးမြှင့်

ဆုချီးမြှင့်ငွေကိုလည်း ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် တစ်ထောင်

အတွက်သာမက ဤ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို စီစဉ်ကျင်းပခွင့်ရသည့် မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနအတွက်ပါ ဂုဏ်ယူစရာ၊ အလေးအမြတ် ပြုစရာဟု ခံယူပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုနှစ်တွင်လည်း တတ်နိုင်သမျှ အပြည့်စုံဆုံးကျင်းပနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ၏ အကန့်အသတ်များ ရှိနေ

သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လေးစားလိုက်နာ ရမှာဖြစ်သလို အခမ်းအနားတက်ရောက်ကြမည့် စာပေ ပညာရှင်ကြီးများ၊ အထူးသဖြင့် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သော ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၏ ကျန်းမာရေးသည်လည်း

ကွယ်လွန်သွားခဲ့သည့်အတွက် အထူးဝမ်းနည်းရပါသည်ဟု မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါကြောင်း။

အစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပနိုင်

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ယခုအခြေအနေများကြားကပ် ၁၃၅ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း (၁) ရက် စာဆိုတော်နေ့ (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်) တွင် အစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကိုတော့ သက်ဆိုင်သူများအားလုံး အမှတ်တရ ဖြစ်ကြလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

စာကောင်းပေမွန်များ ဆက်လက် ဖန်တီးရေးသား ယနေ့ အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုရရှိကြသည့်

ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုး မင်းသိန်းက ငါးဖမ်းသမား စာအုပ်ဖြင့် အမျိုးသားစာပေ ဝတ္ထုရှည်ဆုရ မိုးကျော်စင်(ကိုယ်စား)မင်းဝေဟင်၊ လမ်းဆုံး တော့ရွာ မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုရှည်များ စာအုပ်ဖြင့် အမျိုးသားစာပေ ဝတ္ထုတိုဆုရ နတ်မောက် အနီချို၊ ခရုပစ်လောင်ချာ စာအုပ် ဖြင့် အမျိုးသားစာပေကဏ္ဍဆုရ ပန်ဒိုရာ၊ နင်းတောင်တန်းက ပန်းဥယျာဉ်စာအုပ်ဖြင့် အမျိုးသားစာပေ စာပဒေသာ ဆုရ ဉာဏ်ဝေ (မြစ်သာခြေ) တို့ကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့် သည်။

စာမျက်နှာ ၅ သို့



စာမျက်နှာ ၃ မှ

ပြည်ထောင်စုကြီး အဘက်ဘက်က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ စစ်မှန်တဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ပေါ်ထွန်းရေးတို့အတွက် ပြည်သူများရဲ့ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဟာ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူအားလုံး ဒီမိုကရေစီ အလေ့အထကောင်းတွေ ရရှိအောင် အသိပညာကြွယ်ဝစေဖို့ ဒီမိုကရေစီကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားတတ်ဖို့၊ မတူကွဲပြားမှုတွေကို နားလည်လက်ခံတတ်စေဖို့၊ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမအချင်းချင်း ရင်းနှီးချစ်ခင်စိတ်တွေ ခိုင်မာစေဖို့ 'စာပေ' ဟာ အများကြီးအထောက်အကူပေးနိုင်တဲ့ ကဏ္ဍတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

စာပေဟာ လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးချင်းအတွက်သော်လည်းကောင်း၊ အစုအဖွဲ့အတွက် သော်လည်းကောင်း လူမှုဘဝ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးမှာ အထောက်အကူပြုနိုင်စွမ်း ရှိပါတယ်။ အသိပညာအမြင် ပွင့်လင်းစေသလို ဆင်ခြင်တွေးခေါ်မှုအတွက်လည်း အားဆေးသဖွယ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စာကောင်းပေမ္မန်များဟာ အချိန်ကာလ အပိုင်းအခြား မရှိဘဲ၊ နယ်မြေဒေသ အပိုင်းအခြားမရှိဘဲ စာပေဩဇာသက်ရောက်မှုရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် စာပေပညာရှင်တွေက ပြည်သူအများ အမှန်ပိုင်းခြားဝေဖန်နိုင်တဲ့ ဉာဏ်အမြော်အမြင် တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးစေဖို့ စာပေတွေကို စိတ်စေတနာပြည့်ဝစွာနဲ့ ဖန်တီးရေးဖွဲ့ပေးကြပါလို့

နှိုးဆော်အပ်ပါတယ်။ စာပေပြုစုသူတွေဟာ စာဖတ်ပရိသတ်တွေ မှန်ကန်တဲ့ အသိအမြင် ရရှိဖို့နဲ့ မွန်မြတ်တဲ့စိတ်ထားတွေ ကိန်းအောင်းဖြစ်ပေါ်စေဖို့ ဦးတည်လမ်းညွှန်ပေးဖို့ လိုအပ်တယ်လို့ ရှုမြင်ပါတယ်။

စာပေစွမ်းအားနဲ့ နိုင်ငံတော်အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတဲ့ စာဆိုတော် ပညာရှင်ကြီးများကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုခြင်းဟာ မင်္ဂလာတစ်ပါး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအစဉ်အလာကောင်းကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းကြပြီး မျိုးဆက်သစ်တွေထဲ လက်ဆင့်ကမ်းကြရန် လိုအပ်ပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ်တွေကလည်း စာပေဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်နိတိတို့ကို ထိန်းသိမ်းပြီး ခေတ်ကာလအခြေအနေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေတဲ့ တိုင်းပြုပြည်ပြုစာပေတွေ၊ တိုင်းကျိုးပြည်ကျိုးစာပေတွေကို ရေးသားသီကုံးဖွဲ့ဆိုနိုင်ကြမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ယနေ့အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ စာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ စာပေဆုရရှိသူများ၊ အထူးသဖြင့် အခုလို စာပေဆုတွေ အောင်မြင်စွာ ချီးမြှင့်နိုင်အောင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်တွေနဲ့အညီ အစည်းအဝေးတွေ ကျင်းပပြုလုပ်ပြီး စာပေစေတနာ အပြည့်အဝနဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြတဲ့ အမျိုးသားစာပေဆု စိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပညာရှင်များ

“မြန်မာစာပေဂန္ထဝင်ထဲမှာ ရဟန်းစာဆို၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆိုကြီးတွေရဲ့ အသိအလိမ္မာ ဉာဏ်ပညာပေးတဲ့စာ၊ နိုင်ငံနဲ့လူမျိုးကို ချစ်ခင်မြတ်နိုးစေတဲ့စာ၊ ကမ္ဘာနဲ့အညီ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေတဲ့ စာပေလက်ရာတွေ များစွာပါဝင်ပါတယ်”

အားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းနဲ့ မြန်မာစာပေလောက ခိုင်မြဲစည်ပင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆက်လက်ပါဝင် ကူညီပေးကြဖို့ မေတ္တာရပ်ခံအပ်ကြောင်း ပြောကြားရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ တစ်သက်တာစာပေဆုရ စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဦးညွှန်မောင် (မောင်မောင်ညွန့်-မန်းတက္ကသိုလ်)နှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၅ မှ

နောက်တစ်ခါ တိုင်းရင်းမေခေတ်ဟု ပြောရလောက်အောင် စစ်ပြီးခေတ်၏ နောက်ပိုင်းမှာဆိုလျှင် သမီးပျိုရှိသည့် မိဘတိုင်း မှန်သမျှသည် တိုင်းရင်းမေကို ဝယ်ပြီး တစ်ခါတည်း သမီးများကို ပေးပြီး ဖတ်ကြသည်အထိ အောင်မြင်ကျော်ကြားခဲ့သည့် ဂျာနယ်ခေတ်၊ အမျိုးသမီးများ၏ လုပ်အားသက်သက်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ် စီမံရေးသားထုတ်ဝေသည့် ထွန်းပေါက်ခဲ့သည့်ခေတ်လည်း ရှိခဲ့ဖူးပါကြောင်း၊ ယခုခေတ်တွင်တော့ အဲဒီလောက်အထိ ထွန်းပေါက်နိုင်သည့် မရှိသည့်မှာ ခေတ်အခြေအနေကြောင့် ရော၊ တခြားအကြောင်းရင်းမျိုးစုံကြောင့်လို့ပဲ ပြောရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒါပေမယ့် ဒီကြားထဲကပဲ ကြည့်မည်ဆိုလျှင် အမျိုးသမီးစာရေးသူ၏ အင်အားများက လျော့ပါးမသွားဘဲ တိုးပွားနေတာကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အဲဒီတိုးပွားနေသည့် အမျိုးသမီးစာရေးသူများကို အမျိုးသားလောကကလည်း အမျိုးသားစာပေပညာရှင်များကလည်း တစ်ခါမျှ ခွဲခြားပြီး ဆက်ဆံဖူးတာ မရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ မြန်မာစာပေလောကကို ကြည့်မည်ဆိုလျှင် အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးသည် တန်းခွဲတာမျိုး၊ နှိမ်ချပြီး ဆက်ဆံတာမျိုး တစ်ခါမျှ မရှိခဲ့ဖူးပါကြောင်း၊ အဲဒီလို ပုံစံမည့်သူများ ကူညီမည့်သူများ ရှိနေချိန်တွင် ယခင်ပညာရှင်တွေကို မမီရင်တောင်မှ ယိုးစွဲနီးပါးလောက် မလိုက်နိုင်ရင်တော့ မိမိတို့အမျိုးသမီးစာပေပညာရှင်များ ညံ့နေသေးသည်ဟု ဆိုရမှာဖြစ်ပါကြောင်း။

အကြောင်းအရာစုံ စာတွေထွက်လာအခုခေတ်လိုမျိုး အမျိုးသားစာပေဆုမှာရော၊ ကလောင်သစ်များကို မြေတောင်မြှောက်ပေးနေသည့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုတွေမှာပါ ဆုအမျိုးမျိုး ထပ်တိုး၊ ဆုငွေများလည်း တိုးပြီး ချီးမြှင့်သည်မှာ အားတက်စရာဖြစ်ပါကြောင်း။

ထုတ်ဝေသည့်စာပေများတွင်လည်း ဟိုတစ်ခေတ်ကတော့ ချစ်တီးခေါင်း သန်းရှာသလိုမျိုး ရမယ်ရှာပြီး ဟိုစာကြောင်းပယ်၊ ဒီစာပိုဒ်ဖြုတ်၊ မကျေနပ်ရင် ငွေမင်ပိတ်၊ သဘောမကျရင် စာတစ်ပိုဒ်လုံး မဂ္ဂစင်းက အဆုတ်ခံရ၊ စာအုပ်အပိတ်ခံရအဖြစ်မျိုးတွေနဲ့ တိုးတက်တဲ့ စာပေကင်ပေတိုင်လို့ခေါ်တဲ့ စာပေစိစစ်ရေးလည်း မရှိတော့ပါကြောင်း၊ စာပေလွတ်လပ်ခွင့်များ အများကြီးရလာသည့်အတွက် ဘက်စုံနယ်စုံ နယ်နိမိတ်ကျယ်ကျယ်ဝန်းဝန်းအကြောင်း အရာစုံ စာတွေထွက်လာတာ တွေ့ရပါကြောင်း၊ အဲဒီလို နေရာများတွင် အမျိုးသားပညာရှင်တွေက ခြေလှမ်းကြကြီးများဖြင့် တစ်ရှိန်ထိုး ချီတက်နေကြသလို ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ မိမိတို့က အမျိုးသားပညာရှင်များထိုက်ထိုက်တန်တန်နှင့် ဆုယူသွားသည့် အဲဒီလို နယ်ပယ်မျိုးတွေကိုလည်း မိမိတို့အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် တည့်တည့်မကြည့်ရလျှင်တောင် နည်းနည်းလေး မျက်စောင်းလေးထိုးပြီး အားကျဖို့ သင့်ပြီလို့ ထင်ပါကြောင်း၊ ကဗျာလေးတွေ၊ ဝတ္ထုတို ရှည်လေးတွေ ရေးတဲ့ခွင့်လောက်နဲ့ ကျေနပ်နေဖို့ မသင့်ပါကြောင်း။

တစ်ခါ ဒီနှစ်ဆုချီးမြှင့်ခံရတဲ့သူတွေထဲမှာ ထူးထူးခြားခြားတော်တဲ့လူငယ်လေးတွေ ဆုရွေးချယ်ခံရတဲ့အထဲမှာ ပါလာတာကိုလည်း ဝမ်းသာမိပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဝတ္ထုရှည်ဆုနှင့် စာပဒေသာဆုရသည့် စာအုပ်များကို ဖတ်မိသူမှန်သမျှ ချီးကျူးပြီး အမှတ်တရ ပြောကြတာမို့ ရေးသားသည့် လူငယ်တွေကိုယ်စား ပီတိဖြာမိပါကြောင်း၊ ဒီလို စာကောင်းစာမွန်များကို ရွေးချယ်ဆုပေးနိုင်သည့် ခေတ်နဲ့ အခြေအနေအရပ်ရပ်အတွက်လည်း ကျေးဇူးတင်မိပါကြောင်း။

စာဆက်ရေးဖို့ အင်အားဖြစ်ဆုရသူအားလုံးလိုလိုဆီက တူညီသည့်စကားသံများကို

ကြားရပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆင်ဖြူကျွန်းသန်းထွန်း ပြောသလို တစ်ခုခုကိုမျှော်လင့်ပြီး ရေးသည့်စာမဟုတ်ပေမယ့် အသိအမှတ်ပြုခံရတော့ စာဆက်ရေးဖို့ အင်အားဖြစ်တယ်ဆိုတာ မှန်သော သစ္စာစကားဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆရာတိုးလှိုင် ပြောသလို ကိုယ်ကျိုးစီးပွားထင်ပေါ်ကျော်စောလို့မူအတွက်ထက် အများဖတ်သင့်လို့ ဖတ်စေချင်တဲ့ စာမျိုးကိုရေးတာပါဆိုတဲ့ စေတနာက အဓိက ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နာဂတိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ ဒေသ၊ လူနေမှုဘဝအကြောင်း ရေးသားပြီး စာပဒေသာဆုရသည့် ဆရာဥဏ်ဝေ (မြစ်သာမြေ) စကားထဲကလို နိုင်ငံတော်က ပေးသည့်ဆုသည် ဆုယူသည့်သူတစ်ယောက်တည်းအတွက် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ အားလုံးအတွက် ဂုဏ်ပြုတယ်လို့ ခံယူပါတယ်ဆိုတာလေးကို ကိုးကားရင်း ဆုရရှိသူအားလုံးကိုယ်စား နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးနှင့်တကွ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမျိုးသားစာပေဆုစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့များနှင့် ကြွရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်အပေါင်းကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများသည် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုရစာပေပညာရှင်ကြီးများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

စနစ်တကျ စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမျိုးသားစာပေဆုစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် မြန်မာစာပေအကျိုးကို ထူးချွန်ပြောင်မြောက်

ဒီနှစ်ဆုချီးမြှင့်ခံရတဲ့သူတွေထဲမှာ ထူးထူးခြားခြားတော်တဲ့ လူငယ်လေးတွေ ဆုရွေးချယ်ခံရတဲ့အထဲမှာ ပါလာတာကိုလည်း ဝမ်းသာမိပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဝတ္ထုရှည်ဆုနှင့် စာပဒေသာဆုရသည့် စာအုပ်များကို ဖတ်မိသူမှန်သမျှ ချီးကျူးပြီး အမှတ်တရ ပြောကြတာမို့ ရေးသားသည့် လူငယ်တွေကိုယ်စား ပီတိဖြာမိ

ဆရာမကြီး နတ်မောက်အနီချို

စာ တစ်သက်တာလုံး အားထုတ်ရေးသားပြုစုခဲ့သော ဆောင်ရွက်ချက်များကို နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုသော အားဖြင့် စာပေပညာရှင်၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များနှင့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးလောကမှ အတွေ့အကြုံရှိသူများ ပါဝင်သောပုဂ္ဂိုလ် ၅၄ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းကာ သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်အလိုက် ပဏာမအဆင့်ဆင့်ဆင်ခြင်အဆင့်၊ အတည်ပြုအဆင့်ဟူသော အဆင့်သုံးဆင့်ဖြင့် အမျိုးသားစာပေဆုများကို စနစ်တကျ စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ ၊ အမျိုးသားစာပေဆုများကို တစ်ဆုလျှင် ငွေကျပ် ၂၅ သိန်း ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာပေပညာရှင် ၃၁ ဦးကို ချီးမြှင့်အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုများကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်အတွက် စာပေပညာရှင်နှစ်ဦးအပါအဝင် စာပေပညာရှင် ၃၁ ဦးကို ချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

ကျောပုံးမှ

ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ဝါဝါထွန်း၊ ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင်လှိုင်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြသန်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ် စာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါ်ယုညို၊ ဒေသကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် (စစ်တွေ) ဒေသကွပ်ကဲရေးမှူးနှင့် တပ်မတော်အရာရှိများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြို့မိ၊ မြို့ဖများတက် ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။  
တင်ထွန်း (ပြန်/ဆက်)

ကျောပုံးမှ

လာနိုင်သဖြင့်စဉ်သည် ပစ်ဖိတ်သမ္မုဒ္ဓရာတွင် ဖြစ်ပေါ်သည့်ဖြစ်စဉ်ဖြစ်သော်လည်း အဆိုပါ လာနိုင်သဖြင့်စဉ်ကြောင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုမှာ ယေဘုယျအားဖြင့် ဆောင်းရာသီကာလအတွင်း အရှေ့မြောက်မှတ်သုံလေ အားကောင်းမှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ညအပူချိန်များ လျော့နည်းခြင်း၊ အအေးပိုခြင်း၊ အရှေ့ဘက်မှ လေပွလှိုင်းများ တိုက်ခတ်ခြင်း၊ အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းမှုဖြစ်စဉ်များ ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာခြင်း စသည့်ရာသီဥတုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိပါသည်။  
လာနိုင်သဖြင့်ပေါ်မှုနှင့် ပတ်သက်သည့် အခြေအနေများအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်လက်ထုတ်ပြန် ပေးပို့သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။  
မိုး/လေ

### စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်

တစ်တိုင်းပြည်လုံး ကြီးပွားစေချင်ရင် လူအား၊ ငွေအား၊ ပစ္စည်းအားနဲ့ စုပေါင်းပြီး အင်တိုက်အားတိုက်လုပ်နိုင်မှ အကျိုးခံစားခွင့် ရှိကြမှာပဲ။ ဗမာကတစ်မျိုး၊ ကရင်ကတစ်ဖုံ၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ချင်းတို့က တခြား၊ အကွဲကွဲအပြားပြား လုပ်နေကြရင် အကျိုးရှိမှာ မဟုတ်ဘူး။ စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်။ လုပ်ကြည့်မှလည်း အကျိုးရှိကြောင်း သိနိုင်တယ်။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ (၁၁-၂-၁၉၄၇) ရက်နေ့တွင် ပင်လုံမြို့ စော်ဘွားများ ထမင်းစားပွဲတွင် ပြောကြားသော မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ရွှေကြက်ယက်၊ ရွှေကြက်ကျဘုရား

ဓာတ်ပုံ - သန့်ဇော်ဦး

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Virginia Gamba ကို Virtual Meeting ဖြင့် လက်ခံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်းသည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Virginia Gamba ကို ယနေ့နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံးမှ Virtual Meeting ဖြင့် လက်ခံဆွေးနွေးသည်။

နောက်ဆက်တွဲဖြစ်သည့် ကလေးစစ်သည်စုဆောင်းမှုနှင့် အသုံးပြုမှုစာရင်းမှ မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ပယ်ဖျက်ပြီးနောက်ပိုင်း စောင့်ကြည့်ကာလ ၁ နှစ်အတွင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လမ်းပြမြေပုံ (roadmap) အကောင်အထည်ဖော်ရေး ကိစ္စအပေါ်အင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံစာပြုရေးအဖွဲ့ (The Country Task Force on Monitoring and Reporting- CTFMR) နှင့် ရှေ့ဆက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ တားဆီးကာကွယ်ရေး ထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဝင်များ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးရုံးမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကုလသမဂ္ဂဘက်မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံစာပြုရေးအဖွဲ့၊ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂဌာနနေည့်နှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr.Ola Almgren နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့၊ ဌာန ကိုယ်စားလှယ် Ms. June Kunugi တို့ အွန်လိုင်းမှ ပါဝင် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်



### တောင်သူလယ်သမားအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်းအပေါ် ဌာနများ၏ အကြံပြုချက်များ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
တောင်သူလယ်သမား အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်းအပေါ် ဌာနများ၏ အကြံပြုချက်များ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ)

များ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ် နတ်တော်လဆန်း ၁၁ ရက်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၃၆ ဖြင့် အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့သော တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားဖြှင့်တင်ရေး ဥပဒေအရ တောင်သူလယ်သမား အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်းအပေါ် ဌာနများ၏ အကြံပြုချက်များ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ပထမအကြိမ် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး လယ်ယာမြေ သိမ်းဆည်းခံရမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တောင်သူလယ်သမားများ မနစ်နာပေးရန်နှင့် လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့် လုံခြုံစိတ်ချရအောင် ကာကွယ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ တောင်သူလယ်သမား အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာစေရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများက ဥပဒေမူကြမ်းတွင် ထည့်သွင်းပါဝင်သင့်သည့် အစိတ်အပိုင်းများအလိုက် တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖြည့်စွက်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များအား သုံးသပ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

### နိုင်ငံတကာ အတိတ်စာမူတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် “Breaking the Culture of Corruption” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အွန်လိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
နိုင်ငံတကာ အတိတ်စာမူတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အတိတ်စာမူတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် တားဆီးကာကွယ်ရေးအတွက်ပြည်သူ့လူထု၏ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများကို အများပြည်သူသို့ အသိပညာပေးရန်နှင့် အတိတ်စာမူတိုက်ဖျက်ရေး ဖြစ်ပေါ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ “Breaking the Culture of Corruption” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မွန်လွဲ ၃ နာရီက ဝီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အတိတ်စာမူတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အေးမြတ်မွန်က အတိတ်စာမူတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်၏ အကြောင်း၊ တာဝန်နှင့် လုပ်ဆောင်ချက်များ၊ အဖြစ်များသော အတိတ်စာမူများနှင့် ထိုအမှုများ လျော့ကျရေးအတွက် ကော်မရှင်၏ တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ အသိပညာပေးရေးဆိုင်ရာ ကြိုးစားအားထုတ်မှုများ၊ ကော်မရှင်၏ ရှေ့အနာဂတ်တွင် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်







# ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ် (၁၅)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ် (၁၅)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့်ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

အစည်းအဝေးသို့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်း၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးကြွယ်၊ ပါမောက္ခချုပ်များ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဇော်ဝေဖိုး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကြည်စိုး၊ ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ အရာထမ်းအမှုထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအဖွဲ့အစည်းဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။

ဦး၊ ME/ M.Arch ဘွဲ့ရ ၆၁၉ ဦးတို့ကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ မဟာဘွဲ့ရများ ယခုထက် ပိုမိုပြုစုပြီးထောင်ရွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာအခန်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေး အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် အတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သုတေသန ပညာရှင်များဖြင့် International Paper များ ဖတ်ကြားခွင့်ရရှိနိုင်ရန် ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် နိုင်ငံတကာ စာတမ်းဖတ်ပွဲ ပထမအကြိမ်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်ကို သိရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ စာတမ်းများအပေါ် အခြေခံ၍ တိုင်းကျိုးပြည်ပြုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲများကို နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်များတွင် ကျင်းပနေသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း။



မွေးထုတ်လိုက်သည့် အင်ဂျင်နီယာနှင့် ဗိသုကာပညာရှင်များအတွက် အရည်အသွေးအာမခံမှဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ်က ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်၍ Quality Management System စတင်ထူထောင်ကာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် AUN-QA Associate Member တက္ကသိုလ်တစ်ခုဖြစ်ခဲ့ပြီး ယနေ့အချိန်အထိ အရည်အသွေးအာမခံမှဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နေခြင်းအတွက် အထူးပင် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူပါကြောင်း။

နည်းပညာတက္ကသိုလ်များအနေ

ဖြင့် မွေးထုတ်ပေးလိုက်သည့် ဘွဲ့ရကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိနိုင်စေရေးအတွက် လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ပိုမိုဆက်ဆံဆောင်ရွက်နိုင်ရေး School Industry Partnership လုပ်ငန်းစဉ်သည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်အနေဖြင့် နောက်ဆုံးနှစ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် Internship Programme လုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်နေပြီး ရှစ်ပတ်ဆက်တိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်သည် ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊ Internship Programme သည် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် သင်ကြားမှု၊ သင်ယူမှုကို အထောက်အကူပြုစေပြီး

စက်ရုံ အလုပ်ရုံများမှ တစ်ဖွဲရှိသော အတွေ့အကြုံများ၊ ပညာရပ်များရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများတွင် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်အပြင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ Internship ဆင်းနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနများမှ စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများ၊ ပြည်တွင်း/ ပြည်ပ လုပ်ငန်းရှင်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် အလွန်ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အင်ဂျင်နီယာ/ ဗိသုကာကျောင်းသားကျောင်းသူများ Internship ဆင်းနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံဗိသုကာကောင်စီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်း

ချုပ်တို့မှ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်ချိတ်ဆက်ပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းကိုလည်း အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန်လည်း မေတ္တာရပ်ခံပါကြောင်း။

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ အခန်းကဏ္ဍသည် အင်မတန်အရေးပါကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများအနေဖြင့် ပြင်ပလုပ်ငန်းခွင်များကို ရောက်ရှိသည့်အခါ သင်ကြားပို့ချပေးလိုက်သည့် သင်ခန်းစာနှင့် လုပ်ငန်းခွင်ဆောင်ရွက်ချိန်တွင် လိုအပ်ချက်များ၊ လုပ်ငန်းခွင်တွင် သုံးစွဲနေသော ခေတ်မီစက်ကိရိယာများ၊ နည်းပညာများ၊ Stakeholder

များ၏ လိုအပ်ချက်များကို မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်တွင် ပြန်လည် အကြံပြုဆွေးနွေးခြင်း၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား Seminar ပေးခြင်း၊ ပြင်ပလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းစသည် လုပ်ငန်းစဉ်များသည် အင်မတန် ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊ ကျောင်းသားဟောင်းများကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း။

ပညာရေးတွင် အရေးအကြီးဆုံး တန်ဖိုးအရှိဆုံးသည် သင်ယူခြင်း (Learning) ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သင်ယူခြင်းသည်သာ အနှံ့ရတနာဆိုက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်အနေဖြင့် အမြင့်ဆုံးစွမ်းဆောင်ရည်ရှိသော ဘွဲ့ရလူငယ်မောင်မယ်များ မွေးထုတ်၍ ဒေသ၏အကျိုး၊ နိုင်ငံ၏အကျိုးကို စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ညီညီညွတ်ညွတ် ပိုင်းဝန်းပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည့် တက္ကသိုလ်အဖြစ် နှစ်ပေါင်းရာထောင်ချီ ကမ္ဘာတည်သရွေ့ တည်တံ့ပစေကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးကြွယ်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြား၍ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်၏ ဆောင်ရွက်မှုများပါဝင်သည့် (၁၅)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် မှတ်တမ်းတင် Video Clip ကို ပြသသည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကြည်စိုးက ကျေးဇူးတင် ဝမ်းမြောက်စကားပြောကြားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဦးဌေးဝင်း(မောင်လင်းရိပ်)



စာရေးဆရာမ မနင်းမွှေး



စာရေးဆရာမကြီး နတ်မောက်အနီချို



ဆရာညင်ဝေ(မြစ်သာမြေ)



ဆရာကြီးမောင်မောင်ညွန့် (မန်းတက္ကသိုလ်)



ဆရာမောင်နိုင်လတ်

### စာမျက်နှာ ၈ မှ

### စာရေးဆရာမ မနင်းမွှေး အတွင်းရေးမှူး ။ စာပေဗိမာန်စာမူစိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့

စိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့နဲ့ လူငယ်စာပေစိစစ်ရွေးချယ်ရေးမှာရော၊ ဝတ္ထုရှည်စိစစ် ရွေးချယ်ရေး အဖွဲ့မှာပါ ပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာတော့ လူငယ်စာပေဆု စိစစ်ရွေးချယ်လိုက်ရတာ။ စာအုပ်တွေကထွက်တာနည်းတယ်။ တက်လာတဲ့အထဲမှာလည်း ဆုပေးဖို့ အဆင်မပြေတာတွေပါသလို၊ အဖွဲ့နဲ့ ရွေးချယ်တဲ့အခါမှာလည်း အဖွဲ့ဝင်တွေအားလုံးလက်ခံနိုင်တဲ့ သဘောတူညီညွတ်တဲ့ စာအုပ်တွေပဲ ရွေးချယ်ဖြစ်တာကြောင့်မို့လို့ လူငယ်စာပေကို ရွေးချယ်လိုက်တာပဲ။ ဝတ္ထုရှည်ကျတော့ အဖွဲ့ဝင်တွေအားလုံး တညီတညွတ်တည်း သဘောကျပြီး ရွေးချယ်ဖြစ်လိုက်တယ်။

လူငယ်တွေကို စာပေများများဖတ်စေချင်တယ်။ လေ့လာစေချင်တယ်။ သုတစာပေရာ ရသစာပေရာ ဖတ်စေချင်တယ်။ သိပ္ပံစာပေကိုပါဖတ်ရင်လည်း မိမိအသိဉာဏ် ဖွံ့ဖြိုးတာပေါ့။ ရသစာပေကိုဖတ်ရင်လည်း နှလုံးသားပြည့်ဝတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် ခုခေတ်မှာ ရသစာပေကို သိပ်မခံစားတော့ဘူး။ စာပေအားလုံးဖတ်ရင်တော့ ပိုကောင်းပါတယ်။

စာရေးဆရာမကြီး နတ်မောက်အနီချို ဆုရတာက ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်ဆု၊ နိုင်ငံတော်က ပေးအပ်တဲ့ စာပေဆုပတ်သက်တဲ့ အမြင့်ဆုံးဆုဆိုတော့

ဂုဏ်ယူဝမ်းသာမိပါတယ်။ မိသားစုအတွက်လည်း အမှတ်တရလည်း ဖြစ်တာပေါ့။ အရင်တုန်းက ရှုမဝရယ်၊ လုံမလေးရယ်မှာပါတဲ့ ဝတ္ထုရှည်တွေကို စုပြီးတော့ ထုတ်လိုက်တာပဲ။ နောက်ဆုံးတစ်ပုံဖြစ်တဲ့ လမ်းဆုံးတော့ ရွာဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်တင်ထားတဲ့ ဝတ္ထုတစ်ပုဒ်က ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရဲ့ ရာပြည့်မှတ်တမ်းထဲမှာ ရေးခဲ့တဲ့ဝတ္ထု၊ ၁၉၈၀ လောက်ကနေ ဒီဘက်ပိုင်းနှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော်၊ ၄၀ လောက်က ဝတ္ထုတွေပဲ။ ဆရာလေးတဲ့တောက်လျှောက်ပွဲစဉ်တွေကြည့်လိုက်မယ်ဆိုရင် အမျိုးသားစာပေပညာရှင်တွေ လူအများစုဖြစ်တယ်။ အမျိုးသမီးပညာရှင်တွေအနေနဲ့လည်း ဒီထက်ပိုပြီး ဘောင်ကျယ်ကျယ် နယ်နိမိတ်ကျယ်ကျယ် လေ့လာလိုက်စားပြီး အမျိုးသားပညာရှင်တွေထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆွတ်ခူးတဲ့ဆုမျိုးကို ရအောင်ယူနိုင်လို့ရှိရင် အကောင်းဆုံးပါပဲလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

ဆရာညင်ဝေ(မြစ်သာမြေ) စာပေဒေသာဆုရရှိတာဖြစ်ပါတယ်။ စာအုပ်နာမည်က “နှင်းတောင်တန်းက ပန်းခွဲယူဉာဉ်”ပါ။ ရေးဖြစ်တဲ့ အဓိက အကြောင်းရင်းက ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင် ပညာရေးဝန်ထမ်းဖြစ်တဲ့အတွက် မြန်မာပြည်မြောက်ပိုင်းမှာရှိတဲ့ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတော်တော်များများလည်း အဲဒီဒေသကို အရောက်အပေါက်နည်းတယ်လို့ ပြောလိုရမယ့် နာဂတောင်တန်းမှာ တာဝန်ကျတယ်။ အဲဒီဒေသမှာ မြန်မာပြည်သူပြည်သားတွေ သိသင့်သိထိုက်တဲ့ ချစ်စဖွယ်ကောင်းတဲ့ လေ့လေးတွေ တွေ့ရပါတယ်။ သူတို့ရဲ့ လူမှုစီးပွားအခြေအနေတွေကို ကျွန်တော် တင်ပြလိုတဲ့

ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ အဓိကရေးဖြစ်ခဲ့တာပါ။ ဒီစာအုပ်ထဲမှာ နာဂတောင်တန်းဒေသက တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတွေရဲ့ လူမှုစီးပွားအခြေအနေတွေ ရုန်းကန်ကြရပုံ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ နောက်တစ်ချက်က ကျွန်တော်တို့ ဘဝတူ နိုင်ငံဝန်ထမ်း၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေအပေါ် ကျရာကဏ္ဍမှာ စွမ်းဆောင်နိုင်ကြတဲ့ အကြောင်းကို အဓိကရေးထားပါတယ်။ ပထမဆုံးဆရာရာ ဖြစ်ပါတယ်။ အင်မတန် ပျော်ပါတယ်။ စာအုပ်ထဲမှာပါတဲ့အကြောင်းတွေအဖြစ်တို့ နာဂတိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ ချစ်စရာကောင်းတဲ့ အခြေအနေတွေကို စာဖတ်သူတွေ ပိုပြီး သိမြင်လာရမယ်။ အဲဒီဒေသမှာ တာဝန်ကျနေတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေအကြောင်း သိမြင်လာမယ်။ သူတို့ကိုယ်စား ပိုပြီးပျော်ပါတယ်။ မျိုးနွယ်စုတိုင်းရင်းသားတွေအကြောင်းကို ပိုပြီး မိတ်ဆက်ပေးခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပါတယ်။ ကျွန်တော်ရေးတဲ့စာပေကို ဖတ်ပြီးမှ အဲဒီဒေသကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖြစ်ဖြစ် လေ့လာရေးခရီးသွားပဲဖြစ်ဖြစ်၊ နိုင်ငံတော်က အခုလုပ်နေတာထက်ပို ပိုပြီးအလေးထားဆောင်ရွက်ပေးတာပဲဖြစ်ဖြစ် သူတို့ရဲ့ လူမှုစီးပွားတိုးတက်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်ရဲ့စာပေက တစ်ခန်းကဏ္ဍကနေ ကူညီပေးလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

ဆရာကြီးမောင်မောင်ညွန့်(မန်းတက္ကသိုလ်) ကျွန်တော်ရရှိတဲ့ ဆုက ပခုက္ကူဦးအိုးဖေစာပေဆုလေးဆု၊ ထွန်းဖောင်ဒေရင်း စာပေဆုတစ်ဆု ရခဲ့ပါတယ်။ အခု အမျိုးသားစာပေဆု၊ ရသစာပေဆုရတာပတ်ဘဲ သုတစာပေအနေနဲ့ ရပါတယ်။ ဆောင်းပါးပေါင်းချုပ်တွေပါ။ စာပေဆုရတော့ ဝမ်းသာတာပေါ့။ စာတွေဖတ်ရင်းနဲ့

ရေးစရာအကြောင်းအရာ တွေ့လာ၊ ကြုံလာရင် ဆောင်းပါးတွေ ရေးဖြစ်တာပါ။ ဆောင်းပါးတွေ ရေးတာများပါတယ်။ ရသစာပေ မရေးနိုင်ပါဘူး။ သုတစာပေပဲ ရေးတာပါ။ သုတစာပေဆိုတာ ရေးခေတ် ပုဂံလိုက်မှာလာတဲ့ လူတိုင်း မဖတ်ဘူးဆိုတဲ့ အသိနည်းတဲ့ ရှေးဟောင်းစာပေအကြောင်း အရာတွေမျိုးပဲ အရေးများပါတယ်။ အမြင့်ဆုံးစာပေဆိုတဲ့ အမျိုးသားစာပေဆု ချီးမြှင့်ခံရတဲ့အတွက် အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စာပေဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့တွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်တယ် လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

ဆရာမောင်နိုင်လတ် ရသစာတမ်း ရေးလာတာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကျော်ပါပြီ။ နောက်ဆုံးထုတ်တဲ့ ဘုရားသင်နဲ့ ကြွေအန်ကစားသူများ စာအုပ်နဲ့ ဆရာပုဂံပါ။ အားရတဲ့လက်ရာတစ်ခုဖြစ်တဲ့ အတွက် ကျေနပ်ပါတယ်။ ဆရာပြုဆိုတော့ ကိုယ်က ဒီထက် ပိုကောင်းအောင် ရေးရတော့မယ်။ ဒီစာအုပ်ထက် ညံ့လို့ မရတော့ဘူး။ ပုဂံလိုက်ဆုတွေ ဖြစ်တဲ့ မန္တလေးစာဖတ်သူချုပ် ထန်းရိပ်ညိုချာ၊ ရန်ကုန်က စာရေးဆရာတွေပေးတဲ့ စာရေးဆုဆု ရဖူးပါတယ်။ အစိုးရပေးတဲ့ဆုရတာ ဒါ ပထမဆုံးပါ။ စာပေက ကိုယ်သန့်ရာရေးကြတယ်။ ရသစာတမ်း (အက်ဆေး)ကို ကျွန်တော်တို့ စပြီးရေးတယ်။ နောက်ပိုင်း လူတော်တော်များများ အက်ဆေးရေးလာကြတယ်။ အကြောင်းအရာတွေကတော့ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး မျိုးစုံပါပဲ။ နိုင်ငံတကာနဲ့ယှဉ်ပြီး ဖြစ်ပေါ်နေတာတွေကို ရေးထားပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ရီရီ ဥမ္မာ၊ စန္ဒီ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်၊ ရဲထွဋ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (UNHCR) ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Ms. Hai Kyung Jun နှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (UNHCR) ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Ms. Hai Kyung Jun နှင့် ဒုတိယဌာန ကိုယ်စားလှယ် Ms. Yukiko Iriyama တို့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန နှင့် UNHCR တို့အကြား ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှစတင်၍ နှစ်ပေါင်း (၂၇) နှစ်ခန့် နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာစွာ လက်တွဲ၍ လုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်သူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၇ ခုနှစ်အထိ နှစ်နိုင်ငံအစိုးရနှင့်အတူ UNHCR တို့ပူးပေါင်း၍ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှု၊ လက်ရှိအခြေအနေအရ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပဋိပက္ခ ဖြစ်စဉ်များကြောင့် ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများ ၎င်းတို့ ဆန္ဒအလျောက် ဘေးကင်းလုံခြုံစွာဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ ပြန်လည်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံအစိုးရ MoU ရေးထိုးထားမှု၊ ရေးထိုးထားသည့် MoU အရ မိမိနိုင်ငံဘက်မှ ပြန်လည် လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေး အသင့် ပြင်ဆင်လုပ်ဆောင်ခဲ့မှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ကိုယ်တိုင်ဦးဆောင်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်

တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အကောင် အထည်ဖော်ရေးဗဟိုကော်မတီကိုဖွဲ့စည်းအကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အထောက်အကူပြု နိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနနှင့် UNDP/UNHCR တို့အကြား နားလည်မှုစာချုပ် (MoU) ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ စွန့်လွှတ် တစ်နှစ်သက်တမ်းရှိ (Exchange of Letters) ကို သုံးပွင့်ဆိုင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလတွင် MoU သက်တမ်း တိုးမြှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတို့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း နေထိုင်ခဲ့ဖူးသူများ ပြန်လည်လက်ခံခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ စိစစ်ကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Joint Working Group - JWG) ကို ဖွဲ့စည်း၍ လက်ရှိလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မိမိတို့ဌာနအနေဖြင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ ပေးပို့လာသည့် စာရင်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေထိုင်ခဲ့ ဖူးခြင်း ရှိ မရှိ တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေး၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနမှတစ်ဆင့် အကြောင်းပြန်ကြားမှုနှင့် ပူးတွဲလုပ်ငန်း အဖွဲ့အစည်းအဝေးများ ကျင်းပဆောင်ရွက်နေမှု၊ UNDP / UNHCR တို့မှဝန်ထမ်းများသည် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီး တောင်၊ မောင်တောဒေသများသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာမှုများ ကို အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်ရန် တင်ပြလာသည့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံများ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးလုပ်ငန်း များ စသည်တို့နှင့် ပတ်သက်သည့် အကျိုးသက်ရောက်မှု ထိရောက်မြန်ဆန်သည့် စီမံကိန်း (Quick Impact



Projects- QIPs) (၇၅) ခုအား ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများအနေဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား ရှင်းရှင်း လင်းလင်း သိရှိနားလည်နိုင်စေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်နေမှုနှင့် UNDP / UNHCR တို့မှ ထပ်မံရှင်းလင်းချပြ ပြောကြားပေးနိုင်ရေးအခြေအနေ၊ UNHCR အနေဖြင့် ရခိုင် ပြည်နယ် အရေးကိစ္စအပြင် ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ဒုက္ခသည် စခန်းများမှ ပြည်သူများအား ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ဒုက္ခသည်စခန်းများမှ မြန်မာများအား ပြန်လည် လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက် ပေးနေမှု၊ UNHCR ဌာနကိုယ်စားလှယ်အနေဖြင့် MoU ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနနှင့်

ရှင်းရှင်းလင်းလင်း စွာ နီးနီးကပ်ကပ် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။  
ထို့နောက် UNHCR ဌာနကိုယ်စားလှယ်က နွေးထွေး ပျူငှာစွာ ကြိုဆိုမှုအတွက် ကျေးဇူးတင်စမ်းမြောက်ပါ ကြောင်းနှင့် မိမိမှတ်သားသိရှိထားသည့်အခြေအနေများ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိပတ်ဝန်းကျင်များအပေါ် ကွင်းဆင်းလေ့လာသုံးသပ်ကာ MoU ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ ရင်းရင်းနှီးနှီး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

# အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၃၀) ရေးဆွဲရေးအတွက် ဆရာသမဂ္ဂများ၊ ဆရာအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံ ကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၃၀) (National Education Strategic Plan-NESP) (2021-2030) ရေးဆွဲရေးအတွက် ဆရာသမဂ္ဂများ၊ ဆရာအသင်းအဖွဲ့ များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၁၃) မှ အန်လိုင်း စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



စုပေါင်းအင်အားဖြင့်ဆောင်ရွက် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ပညာရေးနှင့် သက်ဆိုင်သူအားလုံး၏ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို အထူးတန်ဖိုးထား လေးစားပါကြောင်း၊ အမျိုးသား ပညာရေး မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၆-၂၀၂၀) ကို အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် အောင်မြင်သည့် ပညာရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပိုမို အားကောင်းအောင်ဆက်လက်ဆောင် ရွက်ရန်နှင့် အခက်အခဲ စိန်ခေါ်မှုများ ကြောင့် မအောင်မြင်သေးသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ပြန်လည် စိစစ်ပြီး စုပေါင်းအင်အားဖြင့် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်သွားကြ ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤသို့ဆောင် ရွက်နိုင်ရန် နှစ်အလိုက် ပြန်လည် သုံးသပ်ခြင်းများ (Annual Performance Review) ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ ၎င်းအပြင် ဩစတြေးလျ နိုင်ငံအစိုးရ၏ အကူအညီဖြစ်သော My-EQIP အစီအစဉ်ဖြင့် လွတ်လပ် သော တတိယအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုကို

တာဝန်ပေးအပ်၍ ကာလလယ် ပြန်လည်သုံးသပ်မှုအစီရင်ခံစာ (Mid-Term Review Report) ထုတ်ပြန် ထားမှုရှိပါကြောင်း။  
သင်တန်းများပေးရန်လို အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၃၀) သည် Mid-Term Review Report ၏ တွေ့ရှိချက် နှင့် ထောက်ခံအကြံပြုချက်များကို အခြေခံကာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် အရည်အသွေးရှိသော ပညာရေး (Quality Education) ကို ဦးတည် အကောင်အထည်ဖော်သည့် မဟာ ဗျူဟာစီမံကိန်းကြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူတိုင်း မူလတန်းပြီးလျှင် ဖတ်တတ်၊ ရေးတတ်၊ တွက်တတ်ရန် လိုပါ ကြောင်း၊ အကြောင်းအကျိုး၊ အကောင်းအဆိုး၊ အမှားအမှန်ကို ခွဲခြားနိုင်မှသာ တစ်သက်လုံး သင်ယူ နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မူလတန်း

အထက်တန်းပြီးပါကလည်း Level-3 ပြီးတာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Level-3 ပြီးသည့်အခါတွင် Level-4 မှာ တစ်နှစ် နှင့် တစ်နှစ်တာအတွင်း သင်ယူရသည့် Short Cycle ကာလတို Certificate သင်တန်းများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်း သင်တန်းပြီးဆုံးပါက သတ်မှတ်အရည် အသွေးပြည့်မီလျှင် Level-5 ကို ဆက်တက်ခွင့်ရှိပါကြောင်း၊ Level-5 သည် ၁ နှစ် သို့မဟုတ် ၂ နှစ်အထိ တက်ရသည့် ဒီပလိုမာ (Diploma) သင်တန်းများ သို့မဟုတ် အဆင့်မြင့် ဒီပလိုမာ (Advanced Diploma) သင်တန်းများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသင်တန်းများတွင် အရည်အချင်း သတ်မှတ်ချက် ပြည့်မီပြီးမြောက်ပါက တက္ကသိုလ်ကို ဆက်တက်ခွင့်ရပါ ကြောင်း၊ Level-6 သည် ရိုးရိုးဘွဲ့ (Bachelor Degree) ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Level-7 သည် မဟာဘွဲ့ (Master Degree) ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Level-8

မပြတ် သင်ယူမှု (Learning Conti nuity) ဖြစ်ရန်နှင့် သင်ယူမှုမဆုံးရှုံး စေရေး (No Learning Loss) မဖြစ်ရန် အတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်သင်ယူမှု (Digital Learning) လုပ်နိုင်အောင် High-Tech Learning လုပ်ပေးရန် လိုပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်ထဲသို့ ဝင်ရောက်သည့် အခါတွင် သီအိုရီ (Theory) နှင့် လက်တွေ့ (Practice) ပေါင်းစပ်ပြီး လုပ်ငန်းကို ကျွမ်းကျင်ကျင့်ကျင့် စွမ်းဆောင်ရည် အမြင့်ဆုံးနှင့် အကောင်းဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုပါကြောင်း၊ ထိုသို့ လိုအပ်သော အရည်အချင်းများ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် Face-to-Face Teaching learning သည် အစားထိုး၍ မရပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ၏ အရည်အချင်း သည်လည်း အင်မတန်အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ၏ အရည် အသွေးကို မြှင့်တင်ပေးရန် လိုပါ ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသား ဒေသများကို ဦးစားပေးပြီး နည်းပညာ နှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် လိုပါကြောင်း၊ တစ်သက်တာ ပေါင်းစပ်သင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းကို High-Tech Learning နှင့် High-Touch Learning ပေါင်းစပ်ထားသည့် Blended Learning ဖြင့်လည်း ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ လူငယ်များကို ပေးနိုင်မှသာ အဆင့်မြင့်ကျွမ်းကျင်မှု များကို အရည်အသွေးရှိသည့် ပညာ ရေးက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Academic Performance ကလည်း အရေးကြီးသလို စိတ်နေသဘောထား များ၊ ကောင်းမွန်သော သဘောထား အမြင်များ၊ တန်ဖိုးထားမှုများကလည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ၂၁ ရာစု ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အရည်အသွေးများ (21st Century Skills and Competencies) တွင် ပါဝင်သည့် စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ Zeya and Associates Co., Ltd ၏ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ Zeya and Associates Co., Ltd ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစေယုသူရမွန်က လှူဝစာနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် Zeya and Associates Co., Ltd အနေဖြင့် လူမှုတာဝန်သိစိတ် (Corporate Social Responsibility (CSR)) ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများအတွက် Injection Remdesivir များနှင့် Flat Pack Container Camp များ လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းများတွင်လည်း ဆက်လက်ပါဝင် လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသား အဆင့် ဗဟိုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး (၂)၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက

ယခုကဲ့သို့ လှူဒါန်းမှုများသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် များစွာ အကျိုးရှိမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ လှူဝစာနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်နေရုံသာမက ဆက်စပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ကုမ္ပဏီနှင့် အဖွဲ့အစည်းများကို လှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်ရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော် ပေးနေမှုများကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအားလုံးသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ကိုယ်စီ ဘက်ပေါင်းစုံမှ အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု ကင်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်နိုင်ရေးအတွက် အဓိကအရေးအကြီးဆုံးအချက်မှာ ပြည်သူများ၏ တာဝန် သိစွာဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် Zeya and Associates Co., Ltd ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစေယုသူရမွန်က ငွေကျပ် ၇၂၃ သိန်းတန်ဖိုးရှိ Injection Remdesivir (100 mg) ၁,၀၂၂ ပုလင်းနှင့်



Flat Pack Container Camp ငါးခုတို့အား လှူဝစာနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးတို့ရှေ့မှောက်တွင် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ

တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၁) အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး (၁) အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က မှတ်တမ်းတင်ရုတ်ပြုလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့် Partnership Summit 2020 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ အိန္ဒိယနိုင်ငံ Confederation of Indian Industry (CII) က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် Partnership Summit 2020 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပရာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့် အွန်လိုင်းမှ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (ယာဝုံ) အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ကျင်းပသည့် အခမ်းအနား၏ ရည်ရွယ်ချက် ဖြစ်သော "Partnerships for Lives, Livelihood and Growth" သည် လက်ရှိကာလ ကမ္ဘာ့ အသိုက်အဝန်း၏ အခြေအနေကို ထင်ဟပ်နေပြီး ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ နည်းပညာနှင့် အခြားအရေးကြီးသော ကဏ္ဍများပါ လွှမ်းခြုံပါဝင်နေသဖြင့် မိတ်ဖက်စီးပွားရေး အသိုက်အဝန်းများအကြား ပိုမိုခိုင်မာသော ဆက်သွယ်ဆက်ဆံရေးနှင့် စီးပွားရေးချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု အခွင့်အလမ်းများ ရရှိလာနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။



ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြုံတွေ့နေရသော အခြေအနေတွင် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာကို ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ၌ ပိုမိုအလေးထားအသုံးပြုလာကြသဖြင့် ဒီဂျစ်တယ်စီးပွားရေးနှင့် New Normal အခြေအနေအတွက် ပိုမိုဆန်းသစ်၍ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း မြင့်မားသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပုံစံများကို မျှဝေဆွေးနွေးပေးစေလိုပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများနှင့် ထွန်းသစ်စေ့ကွက်များတွင် စိန်ခေါ်မှုများ ပိုမိုကြုံတွေ့နေရသဖြင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍ၏ ပါဝင်မှုကို ပိုမိုအားပေးမြှင့်တင်ပေးပြီး ခေတ်မီဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုကွင်းဆက်တွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးနှင့် ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းသော စီးပွားရေး ပြန်လည်စုစည်းနိုင်ရေးတို့အတွက် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့်လည်း

သည် စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသည့် နိုင်ငံဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်အစားအစာထုတ်လုပ်ရေးကဏ္ဍတို့တွင် ကုန်သွယ်မှုရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆိုင်ရာ အလားအလာကောင်း များစွာ ရှိနေခြင်းအပြင်အလေးပါသော ကဏ္ဍများအနေဖြင့် ရေထွက်ပစ္စည်းလုပ်ငန်း၊ အဆေးထိန်းသင်္ဘောကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း၊ ကုန်ကြမ်းယူ ကုန်ချောပေး ဆောင်ရွက်သော လက်စားလုပ်ငန်း (CMP)၊ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာတို့ပါဝင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဖင်လန်နိုင်ငံ Ministry of Development Cooperation and Foreign Trade ဝန်ကြီး၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ Ministry of Trade ၏ ဝန်ကြီး၊ ယူအေအီးနိုင်ငံ Ministry of State for Foreign Trade ဝန်ကြီး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ Ministry of Commerce and Industry, Railways, Consumer Affairs, Food & Public Distribution ဝန်ကြီး၊ Confederation of Indian Industry (CII) President၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ Department for Promotion of Investment and Internal Trade, Ministry of Commerce and Industry Secretary တို့က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကြသည်။ Partnership Summit 2020 ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ၄ ရက်အတွင်း Session (၄၀) ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံပေါင်း ၁၆ နိုင်ငံမှ ဝန်ကြီးများ၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများမှ အကြီးအကဲ ၆၀ ကျော်၊ နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီများမှ CEO ၃၀ ကျော်နှင့် နိုင်ငံပေါင်း ၁၀၀ ကျော်မှ ကိုယ်စားလှယ် ၆၀၀ ကျော်တို့က အွန်လိုင်းမှ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အွန်လိုင်းမှပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ ညာဘက်ညာဘက်သွေး ထက်မြက်မှု (IQ) နှင့် စိတ်ရင့်ကျက်တည်ငြိမ်မှု တစ်ပါးသူကို စာနာပေးနိုင်မှု (EQ) အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရေးအတွက် အရည်အသွေးရှိသောပညာရေး (Quality Education) ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စုပေါင်းအင်အားနှင့် ညီညွတ်ညွတ် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ ဝေဖန်ပေးခြင်း၊ အကြံပြုခြင်းဖြင့် ဆွေးနွေးပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါကြောင်းစသည်ဖြင့် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာဇော်မြင့်က အမျိုးသားပညာရေး မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၃၀) ရေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသိန်းဝင်းက အမျိုးသားပညာရေး သတင်းစဉ်

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် မြန်မာသင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ သွား စုစုပေါင်း ၈၉ ဦး လိုက်ပါခဲ့ နိုင်ငံတကာအစိုးရသည်လေယာဉ်များပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ဆုံးလိမ့်မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်းလိုင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ည ၇ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်တွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ ၇၁ ဦး၊ ဆွစ်ဇာလန်မှ ၃ ဦး၊ အင်ဒိုနီးရှားမှ လေးဦး၊ တောင်အာဖရိကမှတစ်ဦး၊ ဘယ်လ်ဂျီယမ်မှတစ်ဦး၊ ကာတာမှ ငါးဦး၊ ကနေဒါမှ တစ်ဦး၊ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုမှ ငါးဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ



ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် Coronavirus Disease 2019(COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများ၊ သင်္ဘောကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ဂျိုးဘိုင်ဒင် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိသည့်အတွက် သမ္မတပူတင် ဂုဏ်ပြုကြောင်း ကြေးနန်းစာပို့

မော်စကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅

ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်က အမေရိကန် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် ဂျိုးဘိုင်ဒင်ကို ဂုဏ်ပြုကြောင်း ကြေးနန်းစာပေးပို့ခဲ့သည်ဟု ကရင်မလင်မှ ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ကြေးနန်းစာတွင် ဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ အောင်မြင်မှုကို ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပေးကြောင်း၊ မတူကွဲပြားမှုများရှိနေသော်လည်း ရုရှားနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့သည် ကမ္ဘာကြီးတွင် လက်ရှိကြုံတွေ့နေရသည့် ပြဿနာများကို အတူဖြေရှင်းနိုင်သည်ဟုယုံကြည်ကြောင်း ပါရှိသည်။ ရုရှား- အမေရိကန် ဆက်ဆံရေးမှာ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အပြန်အလှန်လေးစားခြင်းနှင့် သာတူညီမျှမှုတို့ကို အခြေခံကြောင်း ယင်းသို့အခြေခံခြင်းဖြင့် နှစ်နိုင်ငံစလုံးမှပြည်သူများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုလုံးကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေနိုင်ကြောင်း၊ ရုရှားနိုင်ငံဘက်မှ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါဝင်သည်။ သမ္မတပူတင်က ၎င်းအနေဖြင့် ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် အပြန်အလှန်ဆက်သွယ်ရန် အဆင်သင့်ရှိကြောင်း ပြောကြား

သည်။ သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတတို့ကို ရွေးချယ်ရသော ပြည်ထောင်စုကိုယ်စားလှယ်များအဖွဲ့က ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ ရလဒ်အပေါ်အခြေခံကာ သမ္မတသစ်အတွက် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် မဲပေးခဲ့ပြီး ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် အတွက် တရားဝင် အနိုင်ကိုသေချာစေခဲ့သည်။ ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် အိမ်ဖြူတော်တွင် ခြေချနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် မဲအရေအတွက် ၂၇၀ ထက် ကျော်လွန်ခဲ့သည်။ နောက်ဆုံးအပြီးသတ် ရေတွက်ပြီးချိန်တွင် သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတတို့ကို ရွေးချယ်ရသော ပြည်ထောင်စု ကိုယ်စားလှယ်များအဖွဲ့က မဲပေးရာ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က မဲအရေ အတွက် ၃၀၆ မဲရရှိခဲ့ပြီး ဒေါ်နယ်ထရမ်ကမူ ၂၃၂ မဲသာ ရရှိ ခဲ့သည်။



ရုရှားသမ္မတဗလာဒီမာပူတင်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတအဖြစ် ရွေးကောက်ခံထားရသည့် ဂျိုးဘိုင်ဒင်။

## ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်မှုနှုန်းတိုးနေသည့်အတွက် ဟီရိုရှီးမား ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ်ပြတိုက်ကို ပိတ်ထား

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၁၅

ဂျပန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုနှုန်း တိုးလာသည့် အတွက် ၁၉၄၅ ခုနှစ်က အကျဉ်းထောင်

ဒဏ်ခံစားခဲ့ရသည့် ဟီရိုရှီးမားမြို့နှင့် ပတ်သက်သည့် မှတ်တမ်းအထောက်အထားများကို ထိန်းသိမ်းထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး အထိမ်းအမှတ်ပြတိုက်

ကို ယာယီပိတ်ထားလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ ရောဂါကူးစက်မှုကို ထိန်းချုပ် နိုင်စေရေးအတွက် လူအချင်းချင်း

ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုကို လျှော့ချရန် ဂျပန် နိုင်ငံအတွင်းရှိ အဆောက်အအုံနှင့် နေရာပေါင်း ၄၅ ခုအထိ ယာယီပိတ် ထားရန် ဆုံးဖြတ်ထားရာ ယင်း အဆောက်အအုံများထဲတွင် ဟီရို ရှီးမားငြိမ်းချမ်းရေး အထိမ်းအမှတ် ပြတိုက်ပါဝင်ပြီး ပြတိုက်ကို လာမည့် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်အထိ ပိတ်ထားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြတိုက်အဝင်၌ အသိပေး ကြေညာချက်ထားရှိခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ပြတိုက်အတွင်း ဝင်ရောက်လေ့လာရန် ကြိုတင်စာရင်း ပေးထားသူများကို ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုခဲ့ သည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်က ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ်ပြတိုက် သို့ဝင်ရောက်ရန်လာရောက်ကြသူများ မှာ ပြတိုက်အဝင်၌ အသိပေးကြေညာ ချက်ကို တွေ့ရှိရပြီးနောက် လှည့်ပြန်ခဲ့ ရကြောင်း သိရသည်။

အင်နီအိတ်ချ်ကေ



ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဟီရိုရှီးမား ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ်ပြတိုက်ကို တွေ့ရစဉ်။

## စပိန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၂၄၄၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မက်ဒရစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅

စပိန်နိုင်ငံ ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၂၄၄၈ ဦး ရှိပြီး စုစုပေါင်း ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်မှာ ၁၅၅၁၈၈၄ ဦး ရှိလာသည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်ထုတ်ပြန်ချက် အရ သိရသည်။

တိုင်းပြည်အတွင်း စုစုပေါင်း ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်မှာ ၄၈၀၃၃ ဦး ရှိသည်ဟုကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။ ကပ်ရောဂါကို နှိမ်နင်း နိုင်ရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေးကို မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်ဟု ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီး ဆယ်ဗေးဒါးအီလာရီကက ပြောသည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က ပြုလုပ်သည့် ကာကွယ်ဆေးနည်းလမ်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး လွှတ်တော်တွင် ရှင်းလင်းစဉ် ထိုသို့ ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။ အရာအားလုံးမျှော်လင့်ထား သည့်အတိုင်း ဖြစ်လာပြီး စပိန်ဆေးအေဂျင်စီ၏ စံနှုန်းများနှင့်ကိုက်ညီမှုရှိ ပါက ပထမဆုံး အတည်ပြုထားသည့် ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးများမှာ တစ်လထက် နောက်မကျဘဲ စပိန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာလိမ့်မည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ



စပိန်နိုင်ငံတွင် မတ်လအတွင်းက ကိုဗစ်- ၁၉ ကြောင့် ယာဉ်အသွားအလာ များ ထိန်းချုပ်စစ်ဆေးနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

## အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၉ ဒသမ ၈ သန်းကျော်အထိရှိလာ

နယူးဒေလီ ဒီဇင်ဘာ ၁၅

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်းသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်အထိ ၉၈၈၄၀၀၀ ရှိလာခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်လိုက် သော စာရင်းဇယားများအရ သိရသည်။

ထို့အတူ သေဆုံးသူပေါင်း ၁၄၃၅၅၅ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့သည်။ ဒေလီသည် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်မှု အဆိုးဆုံးခံစားရသော မြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သော ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ဒေလီမြို့၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်မှုအသစ် ၁၉၈၄ ခု နှင့် သေဆုံးမှု ၃၃ ခု ထပ်မံဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မြို့တော်ဒေလီတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၀၀၀၀ ကျော်လွန်လာခဲ့ပြီး ၁၀၀၄၃ ဦးအထိ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ ထို့အတူ ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားသူပေါင်း ၆၀၇၄၅၅ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့သည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ဖြစ်ပွားနေသူ ၃၅၅၅၈၆ ဦး ရှိပြီး ၉၃၈၈၅၉ ဦးမှာ ဆေးရုံက ဆင်းသွားပြီးဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်လိုက်သော သတင်းများအရ သိရသည်။ ထို့အပြင် အစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုပေါင်း သန်း ၁၅၀ ကျော် ပြုလုပ်သည်။

ဆင်ဟွာ

## ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ်ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းခွင်၌ စစ်ကျန်ပုံးတစ်လုံး တွေ့ရှိ

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ် ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းခွင်၌ တွေ့ရှိခဲ့သည့် ပုံးကို ပုံးရှင်းလင်းရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက် နေစဉ်။



ဒါကာ ဒီဇင်ဘာ ၁၅

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်၌ အလေးချိန် ၂၅၀ ကီလိုဂရမ်ရှိသည့် စစ်ကျန်ပုံးတစ်လုံးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းခွင်မှ အလုပ်သမား များကလေဆိပ်၏ သုံးခုမြောက် ဂိတ်ပေါက်ကို တည်ဆောက်ရန် မြေတွဲနေစဉ် မြေအောက် အနက် ၃ဒသမ ၀၅ မီတာခန့်တွင် ဆလင်ဒါပုံစံ ပုံးတစ်လုံးနစ်မြုပ်နေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဝန်ဆောင်မှုရုံးက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါပုံးကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် လေတပ်ဖွဲ့ ပုံးရှင်းလင်းရေးအဖွဲ့ကရှင်းလင်းရေးလုပ်ဆောင် ခဲ့ပြီး ပုံးကို ဖျက်ဆီးရန် ယူဆောင်သွားပြီ ဖြစ်ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အလားတူပုံးတစ်လုံးကို ယခုလအစောပိုင်း ကလည်း လေဆိပ်ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ခွင်၌ တစ်ကြိမ်တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

## ဥရောပတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု တိုးလာသောကြောင့် တင်းကျပ်သည့်ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်

လန်ဒန် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုတိုးလာချိန်တွင် ဥရောပရှိနိုင်ငံများသည် တင်းကျပ်သည့် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများကို ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည်။

ဗြိတိန်တွင် အစိုးရက လန်ဒန်နှင့် အနီးဝန်းကျင်ဒေသများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်မှစပြီး ကိုဗစ်-၁၉ သတိပေးချက်အဆင့်သုံးဆင့်ရှိသည့်အနက် အမြင့်ဆုံးသတိပေးချက်ထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။

ဈေးဆိုင်များကို ဆက်လက်ဖွင့်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်သော်လည်း အရက်ဆိုင်များနှင့် စားသောက်ဆိုင်များတွင် ဆိုင်မှ စားစရာထုတ်ယူသည့်စနစ်နှင့် အိမ်တိုင်ရာရောက်ပို့ဆောင်သည့်စနစ်မှလွဲ၍ တခြားပုံစံဖြင့် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချခြင်း မပြုကြောင်း သိရသည်။

တစ်လကြာ အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က အင်္ဂလန်တွင် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ကန့်သတ်ချက်များ ပြန်လည်လျှော့ပေးလိုက်ပြီးနောက်တွင် ယခုလို တင်းကျပ်သည့် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများကို ပြန်လည်ကျင့်သုံးလာခြင်းဖြစ်သည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး မက်ဟန်ကော့ခမ်က လန်ဒန်နှင့် အင်္ဂလန်အရှေ့တောင်ပိုင်းရှိ အခြားအစိတ်အပိုင်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုတိုးလာကြောင်း ပြောသည်။



ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စမ်းသပ်ရန် လုပ်ဆောင်နေစဉ်။

ထို့အပြင် အဆိုပါဒေသရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု ၁၀၀၀ ကျော်တွင် ဗိုင်းရစ်မူကွဲတစ်မျိုး ပါဝင်နေကြောင်းနှင့် အဆိုပါ မျိုးရိုးဗီဇသည် နောက်ဆုံး ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု

တိုးလာခြင်း၏ နောက်ကွယ်က အကြောင်းရင်းတစ်ခု ဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း သတိပေးပြောကြားလိုက်သည်။ သို့သော်လည်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အစည်း၏

အစီအစဉ်အကြီးအကဲ မိုက်ကယ်ရန်က ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် အဆိုပါအခြေအနေကို စောင့်ကြည့်လျက် ရှိကြောင်းနှင့် ယခုလို ဆင့်ကဲပြောင်းလဲခြင်းနှင့် သန္ဓေပြောင်းခြင်းသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တွင် အတွေ့ရများကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

နယ်သာလန်နိုင်ငံတွင်လည်း လွန်ခဲ့သော သီတင်းပတ်က အပတ်စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုသည် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးနီး တိုးလာပြီးနောက် ဝန်ကြီးချုပ် မာ့ခ်ရိုက်က ရက်သတ္တပတ်ပတ်ကြာမြင့်မည့် အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်က ကြေညာလိုက်သည်။ ရုရှားက ရုပ်မြင်သံကြားမိန့်ခွန်းတွင် ကောင်းမွန်သည့်နေရာတစ်ခု ဖြစ်လာရေး မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် တတ်နိုင်သမျှအကူအညီ လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင်လည်း နေ့စဉ်လိုအပ်ချက်များကို ရောင်းချသည့် ဆိုင်များမှလွဲ၍ စတိုးဆိုင်အများစုကို ပိတ်ထားရန် အမိန့်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ ခရစ္စမတ်နှင့် နှစ်သစ်ကူးအားလပ်ရက်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုနှုန်းကို ထိန်းသိမ်းရန် အရေးကြီးသည့်အချက်ဟု ယူဆသည့် အလျောက် ယခုလို တင်းကျပ်သည့် ကန့်သတ်ချက်များကို ချမှတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ

## အမေရိကန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့်သေဆုံးသူ ၃၀၀၀၀၀ ကျော်အထိ ရောက်လာ

ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၀၀၀၀၀ ကျော်လွန်လာပြီဖြစ်ကြောင်း

သိရသည်။ အစိုးရ၏ ကူးစက်ရောဂါဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် အန်တိုနီဖော်စီက ၁၉၁၈ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားချိန်မှစပြီး

နှစ်ပေါင်း ၁၀၂ နှစ်အတွင်း အဆိုးဆုံးပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ကပ်ဘေးအဖြစ် တင်စားပြောဆိုလိုက်သည်။

ဂျွန်ဟော့ကင်းတက္ကသိုလ်၏ ထုတ်ပြန်ဖော်ပြသော သတင်းအချက်အလက်များအရ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့်သေဆုံးသူပေါင်းသည် အရှေ့တိုင်းစံတော်ချိန် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် ညနေ ၄ နာရီအထိ ၃၀၀,၂၆၇ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၃၀၀၀၀၀ မှ ၂၀၀၀၀၀ ထိ ရောက်ရှိရန် မေလမှ စတင်ဘာလနှောင်းပိုင်းအထိ လေးလကြာမြင့်သည်။ သို့သော်လည်း ၃၀၀၀၀၀ အထိ ရောက်ရှိရန် နှစ်လခွဲသာ ကြာမြင့်သည်။

နိုင်ငံဘာနှောင်းပိုင်း ကျေးဇူးတော်နေ့အားလပ်ရက်ပြီး နောက် နိုင်ငံအတွင်း နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုသည် တစ်ခါတစ်ရံတွင် ၂၀၀၀၀၀ ကျော်လွန်ခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သော သီတင်းပတ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် တစ်နေ့လျှင် ပျမ်းမျှအားဖြင့်လူပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းများကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်က စတင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ခရစ္စမတ်ရာသီတွင် ပြည်သူများ၏ သွားလာလှုပ်ရှားမှုများခြင်းကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ဖြစ်ပွားမှု တိုးလာမည်ကို စိုးရိမ်လျက်ရှိသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် လူတိုင်းကာကွယ်ဆေး ရရှိရေး အချိန်ယူရဦးမည်ဖြစ်ကြောင်းကျွမ်းကျင်သူများက ပြောသည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဖိုက်စာဘိုင်အိုင်အန်တက်ချ်ကာကွယ်ဆေးများကို ပို့ဆောင်ရန် လုပ်ဆောင်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

**ကာကွယ်ဆေးတစ်ခုတည်းဖြင့် ဩစတြေးလျတွင် လုံခြုံစိတ်ချရမည်မဟုတ်ဟုဆို**

ကင်ဘာရာ ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေးတစ်ခုတည်းဖြင့် ၂၀၂၁ခုနှစ်၌ လုံခြုံစိတ်ချရမှုရှိမည် မဟုတ်ဟု ဩစတြေးလျ ကျန်းမာရေးနှင့် ဆေးသိပ္ပံ အကယ်ဒမီက သတိပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါအကယ်ဒမီသည် သုတေသီပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၌ ကပ်ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး အနာဂတ်တွင် မည်သို့လုပ်ဆောင်မည်ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ရက်တွင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီးဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ ဆေးစစ်မှုများ၊ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်မှုများ၊ ရောဂါကူးစက်မှုခံရသူနှင့် ထိတွေ့ မိသားစုများကို ခြေရာခံလိုက်မှုများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမှ ဝင်ရောက်လာမည့်ခရီးသွားများကို မဖြစ်မနေ သီးခြားခွဲထားစောင့်ကြည့်မှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ကပ်ရောဂါနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ကာလရှည်လုပ်ဆောင်ရမည့် ကျန်းမာရေးပြဿနာအတွက် အထူးသဖြင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး တို့ကိုလည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် အစိုးရကို တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ကျန်းမာရေးဌာန၏ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်နေ့ထုတ်ပြန်ချက်အရ ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၂၈၀၂၉ ဦးရှိသည်။ ဆင်ပွာ

## ကိုဗစ် - ၁၉ ဒုတိယအကျော့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရပြီဖြစ်ကြောင်း တောင်အာဖရိကသမ္မတ ကြေညာ

ကိပ်တောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
တောင်အာဖရိကနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ဒုတိယအကျော့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည့်အတွက် အားလပ်ရက်ရာသီတွင် ကမ်းခြေကို ပိတ်ထားရန် သမ္မတက ကြေညာခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီလ အစောပိုင်းအထိ ကမ်းခြေများကို ပိတ်ထားမည်ဟု တောင်အာဖရိကသမ္မတ ဆီရီလ်ရမ်မာဖိုးဆာက ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ညဘက် သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း အပြင်မထွက်ရ အမိန့်ကိုလည်း

သက်တမ်းတိုးချဲ့ထားပြီး စားသောက်ဆိုင်များကို ည ၁၀ နာရီတွင် ပိတ်ရန် ညွှန်ကြားချက် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

တောင်အာဖရိကသည် နွေရာသီအားလပ်ရက် ကာလအတွင်း သို့ဝင်ရောက်လာပြီဖြစ်ပြီး ကမ်းခြေများတွင် လူငယ်များနှင့်ပြည့်နေသည်။ နေ့စဉ်ကူးစက်မှုနှုန်းမှာ ဒီဇင်ဘာလအစောပိုင်းမှ စတင်ကာ တိုးလျက်ရှိသည်။ ကာကွယ်မှု အပြည့်အဝ လုပ်ဆောင်ကြရန် ရမ်မာဖိုးဆာက ပြည်သူများကို တိုက်တွန်းထားသည်။ ထို့ပြင် ကိုဗစ် - ၁၉ ဒုတိယလှိုင်း

မှာ ပထမအကျော့ထက်ပိုမိုပြင်းထန်လိမ့်မည်ဟု သတိပေးခဲ့သည်။

တောင်အာဖရိက နိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှ စတင်ကာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပဉ္စမမြောက် ကူးစက်မှု အမြင့်ဆုံးနိုင်ငံလည်း ဖြစ်သည်။ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံသည် နယ်စပ်များကို ခြောက်လကြာ ပိတ်ထားပြီးနောက် အောက်တိုဘာလအတွင်းမှစတင်ကာ စီးပွားရေး ပြန်လည်စတင်ရန်အတွက် နယ်စပ်များကိုဖွင့်ပေးခဲ့သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဂျီဟန်နက်စ်ဘတ်မြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဆေးစစ်မှုလုပ်ဆောင်နေစဉ်။

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်မှု တာဝန်ခံဆရာဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာန (၁၄) ခု၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်မှု တာဝန်ခံဆရာဝန်ကြီးများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများ စတင်တည်ဆောက်သည်မှ ယခုလူနာများ လက်ခံကုသပေးနေသည့်အထိ စီမံခန့်ခွဲအုပ်ချုပ်မှု လုပ်ငန်းများအား ပိုပြင်စွာဆောင်ရွက်ပေးနေသော တာဝန်ခံဆရာဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် ဆရာဝန်၊ သူနာပြု၊ ကုသမှုအထောက်အကူပြုပညာရှင်များနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအားလုံးကို ပြည်သူများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ထိုသို့ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများအား ကုသမှုပေးရန်အတွက် ဆေးရုံများတွင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများ တည်ထောင်ခြင်း လုပ်ငန်းများအား ပံ့ပိုးပေးသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ (၁၂-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ထုတ်ပြန်ချက်များအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေတစ်သန်းလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားမှုသည် (၁၉၇၀) ဦးရှိပြီး ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ/ နယ်မြေ စုစုပေါင်း (၂၃၀) အနက် (၁၄၀) နိုင်ငံမြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်နိုင်ငံ (၁၄၀) ၏ လူဦးရေ တစ်သန်းလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားမှုမှာ (၂၀၇၀) ဦး မှ (၅၀၀) ဦး) ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်းမှာ (၁၀၇,၂၅၅) ဦးရှိသည့်အတွက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ/ နယ်မြေ စုစုပေါင်း (၂၃၀) အနက် (၆၈) နိုင်ငံမြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန် (၆၅) နိုင်ငံတွင် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာပေါင်းမှာ (၁၀၅,၁၀၄) ဦး မှ (၁၅,၄၀၄,၈၈၉) ဦး ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေတစ်သန်းလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာသေဆုံးမှုမှာ (၄၁) ဦး ရှိသည့်အတွက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ/ နယ်မြေ စုစုပေါင်း (၂၃၀) အနက် (၁၂၉) နိုင်ငံမြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန် (၁၀) နိုင်ငံ၏ လူဦးရေ တစ်သန်းလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာသေဆုံးမှုမှာ (၄၂) မှ (၁၆၆) ဦးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူဦးရေ အချိုးအစားနှင့် မတွက်ချက်ဘဲ ကိုဗစ်-၁၉ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆန်းစစ်ပါက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာသေဆုံးမှုမှာ (၂,၂၄၅) ဦးရှိပြီး ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ/ နယ်မြေ စုစုပေါင်း (၂၃၀) အနက် (၅၇) နိုင်ငံမြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန် (၅၆) နိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာသေဆုံးမှုမှာ (၂,၃၇၅) မှ (၂၉၀,၁၃၃) ဦး ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားသူ လူနာများအနက် သေဆုံးမှုရာခိုင်နှုန်း (CFR) ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၃၅) ရှိသည့်အတွက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ/ နယ်မြေ စုစုပေါင်း (၂၃၀) အနက် (၇၂) နိုင်ငံမြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန် (၇၁) နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားသူ လူနာများအနက် သေဆုံးမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၃၅) မှ (၂၅) ဝက်ခိုက်ပါကြောင်း။

### စည်းကမ်းများကို အလေးထားလိုက်နာပေးကြရန်

မိမိအနေဖြင့် ယနေ့အစည်းအဝေးမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများထံ ပြောကြားလိုသည်မှာ "မိမိတို့နိုင်ငံ လူဦးရေနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား ဝန်ကြီးဌာနတွင်ရှိသည့် နည်းပါးသော ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဆိုင်ရာ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများနှင့် အထောက်အကူပြုပညာရှင်များသည် ဝန်နှင့်အား မမျှစွာ နေထိုင်ပါ။ ညမနားဆောင်ရွက်နေရသည့် အချက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုများ ဆက်လက်ပျံ့နှံ့နေပါက မနိုင်မနင်းဖြစ်လာမည့် အချက်နှင့် ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နေရသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ငဲ့ညှာသောအားဖြင့် ဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းများကို အလေးထားလိုက်နာပေးကြရန် ဆိုသည့် အချက်" တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်၌ အထူးသဖြင့် ဈေးများ၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းမလိုက်နာသူများအား အချင်းချင်း အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ အနေဖြင့်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များကို ပြည်သူလူထုအတွင်း ပိုမိုလိုက်နာကြစေရန် ပိုမိုကြိုးကြပ် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာန (၁၄) ခု၏ လိုအပ်ချက်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏ ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေးဌာနမှ ချက်ချင်းဖြည့်တင်းပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထပ်မံလိုအပ်ချက်များရှိပါက ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေးဌာနမှ ချက်ချင်းဆက်သွယ်၍ တောင်းခံနိုင်ပါကြောင်း၊ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးရန်ကိုလည်း မိမိတို့ ညွှန်ကြားထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်မှု၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုများဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဗဟိုကော်မတီမှ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖြေလျှော့မှုများကို တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့်ပြုလုပ်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဖြေလျှော့မှုများ ပြုလုပ်ပေးပြီးပါကလည်း ပြည်သူများ အနေဖြင့် လူမှုစီးပွားရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (mask) တပ်ခြင်းအပါအဝင် COVID-19 ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းများကို ဆက်လက် လိုက်နာကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လိုက်နာမှုအားနည်းကာ



ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းများလာပါက မိမိတို့အနေဖြင့် လိုအပ်မည့် စည်းကမ်းအချို့ကို ပြန်လည်၍ ထပ်မံချမှတ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများသို့ လာရောက်ရာသည့် လူနာအရေအတွက် နည်းပါးသွားစေရန်နှင့် ကူးစက်မှု ကင်းဆက်ကို အမြန်ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ပြည်လုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (mask) စနစ်တကျ မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှု စီမံချက် အောင်မြင်စေရေး အတွက် ပြည်သူများမှ မိမိနှင့် မိမိ၏ မိသားစုအရေကဲ့သို့ သဘောထားကာ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း။

### ဆေးဝါးပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေး

ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနတစ်ခုမှ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကောင်းမွန်သည့် လုပ်ငန်းပုံစံများနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုများကို ကျော်လွှားသည့် ပုံစံများကိုလည်း အချင်းချင်းမျှဝေ၍ ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီး လုပ်ငန်းပမာဏလည်း နည်းပါးသွားစေရန်အတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပုံမှန်ဆန်းစစ်သုံးသပ်မှုများ ပြုလုပ်၍ ပိုမိုကောင်းမွန်ထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာန (၁၄) ခု၏ သတင်းအချက်အလက် စနစ်များကို ယခုထက် လွယ်ကူကောင်းမွန်စေရေးကိုလည်း ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြုစေလိုပါကြောင်း၊ လူနာများလိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းများနှင့် ဆေးရုံမှဆင်းသည့်အခါ ဆက်လက်လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များအား လူနာဆောင်အသီးသီးတွင် နံရံကပ်ပို့စတာများနှင့် QR Code များ ကပ်ထားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများ၊ HIV/ AIDS နှင့် တီဘီရောဂါရှိသူများအတွက် ဆေးဝါးပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း။

ယနေ့တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများတွင် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများ၊ အတွေ့အကြုံများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် ၎င်းတို့ကို ကျော်လွှားဖြေရှင်းပုံများ၊ လိုအပ်ချက်များကို ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးအကြံပြု တင်ပြကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

### အကြံပြုချက်များ ဆွေးနွေးတင်ပြ

ထို့နောက် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာန ဖောင်ကြီး၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း - ၁၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း - ၂၊ လှိုင်၊ လှိုင် - မြတ်လေး၊ သုဝဏ္ဏ၊ ဒဂုံတောင် - ၁၊ ဒဂုံတောင် - ၂၊ ရန်ကင်းပညာရေးကောလိပ်၊ အဘိဓမ္မာရတနာယုဆောင်ရွက်ရုံ၊ အမျိုးသား ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်၊ မရမ်းကုန်း၊ သာကေတနှင့် ဗုဒ္ဓသာသနာ ဆေးရုံတို့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်မှု တာဝန်ခံဆရာဝန်ကြီးများဖြစ်သည့် ဒေါက်တာ ကိုကိုနိုင်၊ ဒေါက်တာ အေးအောင်၊ ဒေါက်တာ မိုးမိုးအေး၊ ဒေါက်တာ သီဟမောင်မောင်တင်၊ ဒေါက်တာ ကောင်းမြတ်စိုး၊ ဒေါက်တာ ခင်မောင်၊ ဒေါက်တာ ကျော်ကျော်သိန်း၊ ဒေါက်တာ ချမ်းမြအုန်း၊ ဒေါက်တာ ရီရီအောင်၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အောင်သိန်းဌေး၊ ဒေါက်တာ အောင်မြင့်ထွန်းနှင့် ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းမင်းတို့က ကုသရေးဌာနအလိုက် လူနာထားရှိမှု၊ High dependency unit နှင့် Intensive Care Unit တို့တွင် လူနာထားရှိမှုနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများအား လွှဲပြောင်းကုသပေးမှုအခြေအနေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများအား လွှဲပြောင်းပေးရာတွင် လူနာ၏ ရောဂါအခြေအနေအရ လွှဲပြောင်းရခြင်းထက် လူနာမိသားစုများဝင်များ တစ်နေရာတည်းတွင် တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနိုင်ရန် တောင်းဆိုမှုများကြောင့် လွှဲပြောင်းပေးနေရခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နေမှုပုံစံများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုနှင့် ကုသမှုအထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ၊ ပုဂ္ဂလိကအထွေထွေရောဂါကု ဆရာဝန်များ၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက လာရောက်ကူညီနေမှု၊ အလှူရှင်များလျှောက်ထားသည့် လူနာများအတွက် တစ်ကိုယ်ရေသုံး အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနည်းပါးလာမှု၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း အရေအတွက် နည်းပါးလာမှု၊ ကုသရေးဌာနများ၏ အဆောက်အအုံ၊ ရေ လျှပ်စစ်စီးဆိုင်ရာ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန် အင်ဂျင်နီယာနှင့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ လိုအပ်နေမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာန (ဖောင်ကြီး) တွင် အောက်ဆီဂျင်ပေးကုသနိုင်သော လူနာခန်းများ တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်နေသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် အဆိုပါ



လူနာဆောင်များအတွက် လိုအပ်သည့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများ၊ ကုသရေးဌာနများအတွက် လုံခြုံရေးပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ၊ နိုင်ငံခြားသား ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများ၏ တောင်းဆိုမှုများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနတွင် တက်ရောက်နေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆိုင်ရာ သဘောထားစစ်တမ်း ကောက်ယူမှု၊ ကနဦးတွေ့ရှိချက်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ပိုးတွေ့လူနာများအား ဆေးရုံ (သို့မဟုတ်) ကုသရေးဌာနတွင် ရက်အတိုင်းအတာ တစ်သောင်းရှိပြီးနောက် ၎င်းတို့၏ ရောဂါအခြေအနေ အသက်အရွယ်၊ ရောဂါအခံရှိ၊ မရှိ အခြေအနေ၊ နေအိမ်အခြေအနေ၊ အတူနေထိုင်မှု အခြေအနေ စသည့် အချက်များပေါ်မူတည်၍ နေအိမ်တွင်သာ ဆက်လက်၍ သီးခြားထားရှိခြင်း (home isolation) ပြုလုပ်သွားနိုင်ရန်နှင့် ၎င်းတို့အား Video call စနစ်ဖြင့် ပုံမှန်ဆက်သွယ်ကာ ရောဂါအခြေအနေ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသွားရန် အကြံပြု ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြလေးစိန် က ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနအလိုက် လိုအပ်သည့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများအား တတ်နိုင်သမျှ အမြန်ဆုံးဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနမှ ရေးဆွဲထားသည့် အင်တာနက်အခြေပြု COVID-19 database management system application ကို ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများ၊ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာနေရာများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ရာ နေရာများတွင် အသုံးပြုသွားစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ စိုးဦးတို့က အခက်အခဲနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုများကြားမှ အစွမ်းကုန်ကြိုးစားကာ စိတ်ရှည် သည်းခံမှုများဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေကြသည့် ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြု များ၊ ကုသရေးအထောက်အကူပြုပညာရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများ၏ တက်စုံအခြေအနေစစ်တမ်းကို စနစ်တကျ အမြန်ဆုံး ကောက်ယူနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနများတွင် တက်ရောက်နေသော ကိုဗစ်-၁၉ ပိုးတွေ့လူနာများမှ ရောဂါလက္ခဏာနှင့် ရောဂါအခံတို့လည်းမရှိဘဲ သင့်တော်သည့် အိမ်အခြေအနေရှိသောသူအချို့အား ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးဌာနတွင် ရက်အတိုင်းအတာတစ်သောင်းရှိပြီးနောက် နေအိမ် တွင်သာ ဆက်လက်၍ သီးခြားထားရှိခြင်း (home isolation) ပြုလုပ်သွား နိုင်ရန်နှင့် ၎င်းတို့အား Video call စနစ်ဖြင့် ပုံမှန်ဆက်သွယ်ကာ ရောဂါအခြေ အနေ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသွားရန် အကြံပြုခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီနှင့် ပါမောက္ခဆရာဝန်ကြီးများ ပူးပေါင်းဆွေးနွေးပြီး ကနဦး ရှေ့ပြေးစမ်းသပ်မှု (pilot) ပုံစံဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက် သွားစေလိုပါကြောင်း။

### အမြန်ဆုံးပံ့ပိုးပေးသွားမည်

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာလူနာနှင့် လူနာမိသားစုများ၏ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု အခြေအနေအား စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီဝင်များနှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ပြီး လူနာ၏ ရောဂါအခြေအနေအား စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရန်အတွက် မြို့နယ်ဆရာဝန်မှ ဦးစီးတာဝန်ယူဆောင်ရွက် စေလိုပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ သည် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် လျင်မြန်စွာ ကူးစက်သဖြင့် ကာကွယ် ထိန်းချုပ်မှု၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဆုံးဖြတ်ချက်ချရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက်ချရာတွင်ကျပါက များစွာသော နောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးများ ရနိုင်ပါကြောင်း၊ ထပ်မံလိုအပ်သည့်များအား ဝန်ကြီးဌာနမှ အတတ်နိုင်ဆုံးနှင့် အမြန်ဆုံးပံ့ပိုးပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

# ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

ဗုဒ္ဓဟူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၆၊ ၂၀၂၀

## ကိုဗစ်ပွဲကြီး အဆုံးသတ်တဲ့အချိန်မှာ အောင်အောင်မြင်မြင်နဲ့ အဆုံးသတ်စေချင်

ကျွန်မတို့နိုင်ငံ ပြန်ပြီးတော့စီးပွားရေးနာလန်ထူဖို့အတွက်ကို အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်မတို့က တခြားနိုင်ငံတွေနဲ့ ပြိုင်ပြီးတော့ စီးပွားရေးနာလန်ထူနိုင်အောင်လို့ အားလုံးလုပ်ရမှာပါ။ မလုပ်လို့လည်း မဖြစ်ပါဘူး။ တစ်ကမ္ဘာလုံးကလည်း လုပ်နေတာပါ။ အဲဒီတော့ ကျွန်မတို့က အားလုံးနဲ့ ပြိုင်နိုင်ဖို့ဆိုရင် ကျွန်မတို့ရဲ့ အလုပ်စွမ်းအားတွေဟာ အပြည့်အဝရှိဖို့ လိုပါတယ်။ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူတွေဟာ အပြည့်အဝဒီပြိုင်ပွဲထဲမှာဝင်ပြီးတော့ ပါဝင်နိုင်ဖို့ဟာ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီအချိန်မှာ ကျန်းကျန်းမာမာနေကြပါ။ သည်းညည်းခံပါ။ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းပါ။ ရောဂါမဖြစ်အောင်နေပါ။ ရောဂါမပွားအောင်နေပါ။ ရောဂါပွားလေလေ ကျွန်မအရင်အပတ်က ပြောခဲ့သလိုပေါ့။ ကျွန်မတို့ဟာ ဒီရောဂါအတွက်ကို ကျွန်မတို့ ဘဏ္ဍာတော်၊ နိုင်ငံရဲ့ဘဏ္ဍာတော်တွေကို သုံးလာနေတယ်။ အဲဒီတော့ စီးပွားရေးပြန်လည်ထူထောင်ဖို့အတွက် နည်းသွားတာပေါ့။ တစ်ဖက်မှာ ပိုသုံးရင် တစ်ဖက်မှာ နည်းသွားမယ်ဆိုတာ ဒါကတော့ အားလုံးလွယ်လွယ်ကူကူနဲ့ နားလည်နိုင်တဲ့ကိစ္စပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ပြောရမယ်ဆိုရင် ကိုဗစ်ပွဲကြီး အဆုံးသတ်တဲ့အချိန်မှာ အောင်အောင်မြင်မြင်နဲ့ အဆုံးသတ်စေချင်ပါတယ်။ ပွဲသိမ်းတဲ့အခါကျမှ ကမောက်ကမဖြစ်တာမျိုးကို ကျွန်မတို့ မဖြစ်စေချင်ပါဘူး။



(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၁၅၅ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၁၄-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ အတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂၃,၈၇၄) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၁,၁၅၅) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အခြေအနေ (၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်)	(၁,၂၇၆) ခု	(၁၀၇) ဦး
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်)	(၆၈၂) ခု	(၃၈) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး)	(၆၂၂) ခု	(၇၂) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်)	(၄၄၄) ခု	(၁၀) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (တောင်ကြီး)	(၆၅၀) ခု	(၁၂) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၇၂၁) ခု	(၂၁) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၈၅) ခု	(၅) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အခြေအနေ	(၂၀၅) ဦး	(၄၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၃၄၈) ခု	(၂၆၅) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၇,၃၃၁) ခု	(၅၈၃) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၂၃,၈၇၄) ဦး</b>	<b>(၁,၁၅၅) ဦး</b>

• Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဆေးရုံကြီးများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး အဆိုပါစစ်ဆေးမှုများတွင် အနံ့မရှိသူများလည်း ပါဝင်ပါသည်။

• ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများ၊ အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများနှင့် စောင့်ကြည့်လူနာများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများအား ရယူစစ်ဆေးလျက်ရှိရာတွင် COVID-19 နေ့စဉ် စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှုနှုန်းမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

ပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်း	၆-၁၂-၂၀	၇-၁၂-၂၀	၈-၁၂-၂၀	၉-၁၂-၂၀	၁၀-၁၂-၂၀	၁၁-၁၂-၂၀	၁၂-၁၂-၂၀	၁၃-၁၂-၂၀	၁၄-၁၂-၂၀	၁၅-၁၂-၂၀
	၆.၀	၆.၆	၅.၆	၆.၉	၅.၉	၆.၆	၅.၆	၆.၁	၆.၁	၄.၈

မှတ်ချက်။ COVID-19 စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှုနှုန်းမှာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အရေအတွက်ပေါ်လွှဲလည်း မှတည်နေပါသည်။ (၆-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှ (၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ်စစ်ဆေးသော ဓာတ်ခွဲနမူနာအရေအတွက်မှာ အနည်းဆုံး (၁၈,၅၄၁)ခုမှ အများဆုံး (၂၄,၀၉၉) ခုအထိဖြစ်ပြီး ပျမ်းမျှအရေအတွက်မှာ (၂၁,၀၉၂)ခု ဖြစ်ပါသည်။

\* ပြည်သူ့ထုထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များကို ယခုထက် ပိုမိုတိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြမှသာလျှင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်း ကျဆင်းလာပါမည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာဖြစ်ပွားမှု၊ သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ်(လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	(၂၃,၈၇၄) ဦး	(၁,၄၈၀,၇၄၀) ဦး
<b>COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း</b>	<b>(၁,၁၅၅) ဦး</b>	<b>(၁၁၀,၆၆၇) ဦး</b>
ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ	(၁,၂၈၇) ဦး	(၈၉,၄၁၈) ဦး
<b>သေဆုံးလူနာ</b>	<b>(၂၇) ဦး</b>	<b>(၂,၃၁၉) ဦး</b>

ယနေ့ **သေဆုံးသူ (၂၇) ဦး**မှာ ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၊ COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများနှင့် တပ်မတော်ဆေးရုံများမှဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၂၂) ဦးပါဝင်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများ၊ တပ်မတော်ဆေးရုံများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၂၈၇) ဦးတွင်-

- o ပြည်သူ့ဆေးရုံများ - (၈၃၃) ဦး
- o COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကုန်မြို့) - (၄၅၄) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
- ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာ နေရာများမှ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက် Negative အဖြေထွက်ရှိခဲ့ပြီး နေအိမ်များတွင် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၂၁၇) ဦးတွင်-
  - o Hotel Quarantine - (၁၆၃) ဦး
  - o Facility Quarantine - (၂၅၇) ဦး
  - o Community Based Facility Quarantine - (၇၆၆) ဦး
  - o Anosmia Center - (၃၁) ဦး

ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အား နေအိမ်များတွင် အသွားအလာဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိပါသည်။  
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

# ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်

## ထက်လျှံ

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သည့် ကိုဗစ် - ၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်ကို ပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြန်လည်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

**အစီအစဉ်မှာ။** **ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါဟာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အနှံ့အပြားမှာ ကူးစက်မှုတွေ ပိုမို များပြားလာလျက်ရှိပြီး သေဆုံးမှုတွေ မြင့်မားနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။** မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ လတ်တလော ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါပိုးကူးစက်ခံထားရသူ တစ်သိန်းကျော်အထိ ရှိလာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။



ကိုဗစ်-၁၉ အကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး၊ အဖြေ အစီအစဉ်တွင် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဝင်းမေသိန်း၊ ဒေါက်တာ ဌေးလွင်နှင့် ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီးတို့ ပါဝင်ဖြေကြားဆွေးနွေးစဉ်။

ဒါကြောင့် ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါပိုး ကူးစက်ခံရခြင်းမရှိအောင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ ညွှန်ကြားချက်တွေနဲ့ လမ်းညွှန်ချက်တွေကို မဖြစ်မနေ မပျက်မကွက် လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ကြဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူတွေ သိရှိလိုတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို သမားတော်ကြီး တွေ၊ ပါမောက္ခကြီးတွေနဲ့ ပညာရှင်ကြီးတွေက အပတ်စဉ် ဆွေးနွေးပေးလျက်ရှိပါတယ်။ အခုတစ်ပတ်မှာ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဝင်းမေသိန်း (ပါမောက္ခ (အပူပိုင်း/ကူးစက်)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး))၊ ဒေါက်တာဌေးလွင် (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကယားပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူး) တို့နဲ့အတူ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူအဖြစ် ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနခွဲ)၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန) က ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**“ဆောင်းရာသီရောက်ရှိလာတဲ့အတွက် ရာသီဥတုအေးတာနဲ့အမျှ ရာသီတုပ်ကွေးဆိုတာလည်း ရှိလာပါတယ်။ ရာသီတုပ်ကွေးနဲ့ လက္ခဏာ တွေက အများစုတူညီပါတယ်။ ဒါကြောင့် စနစ်တကျ စမ်းသပ် စစ်ဆေးမှသာ ဒါသည် ကိုဗစ် ဟုတ် / မဟုတ် ပြောနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သတိထားရမှာက ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ရာသီတုပ်ကွေးနဲ့ တူတယ်ဆိုပြီး သတိထားရင်းနဲ့ ကိုဗစ်ရောဂါတွဲပြီး ဖြစ်တဲ့လူတွေဆိုရင် ပိုပြီးဆိုးနိုင်ပါတယ်”**

**ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီး။** **ယနေ့အထိ ကိုဗစ် - ၁၉ ရဲ့ ရောဂါကူးစက်မှုဟာ ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၁ နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေပြီး ရောဂါကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၇၂ သန်းကျော်ရှိကာ သေဆုံးသူအနေနဲ့ ၁၃ သိန်း ၆ သန်းကျော်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။** လက်ရှိအနေ အထားကလည်း ကမ္ဘာပေါ်မှာရှိတဲ့ နိုင်ငံတွေရော၊ မြန်မာ နိုင်ငံနဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ အာဆီယံနိုင်ငံတွေမှာပါ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုဟာ ဆက်လက်ရှိနေဆဲဆိုတာကို ပြည်သူ တွေကို အသိပေးချင်ပါတယ်။

ဒီဟာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူတွေအနေနဲ့ မေးမြန်း လာတဲ့မေးခွန်း တော်တော်များများကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ မေးခွန်းတွေကို သက်ဆိုင်ရာ ပါမောက္ခသမားတော်ကြီး တွေ၊ ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးမှူးတို့အပြင် ရောဂါဗေဒနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ မေးခွန်းကို ကျွန်မက ဖြေကြားပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဦးဆုံး ပါမောက္ခဒေါက်တာဝင်းမေသိန်း အနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ရောဂါဝေဒနာ လက္ခဏာတွေအကြောင်း မေးမြန်းထားတဲ့ မေးခွန်းတွေကို ဖြေကြားပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

**ပါမောက္ခဒေါက်တာဝင်းမေသိန်း။** **ပထမ ဦးဆုံး အနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါရဲ့ လက္ခဏာတွေကို ပြည်သူတွေကြားမှာ တချို့လည်း သိပ်ပြီးမသိတာတွေ ရှိပါတယ်။ အဲဒါတွေကို မေးမြန်းထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။** အဓိကဖျားနာခြင်း၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ လက္ခဏာတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ချောင်းဆိုးတယ်၊ နှာရည်ကျတယ်၊ အနံ့ ပျောက်သွားတယ်၊ လည်ပင်းနာတယ်၊ သလိပ်ထွက်တယ်၊ မောတယ်၊ အသက်ရှူကျပ်တယ်၊ အသက်ရှူမဝတဲ့အိုးနဲ့ အသက်ရှူ လာကြပါတယ်။

ဒါပေမယ့် တချို့လူတွေမှာ ဒီလိုလက္ခဏာတွေ မရှိဘဲ၊ ဝမ်းပျက်တယ်၊ ဝမ်းလျှော့တယ်၊ ပျို့တယ်၊ အနံ့တယ်၊ တချို့ဆို ကယောင်ကမ်းတွေ ပြောတယ်၊ သတိ လစ်တယ်၊ လက်အား/ ခြေအားတွေ ပျော့တယ်၊ မလှုပ် နိုင်ဘူး ဆိုပြီး ဒီလိုလက္ခဏာတွေနဲ့ လာကြတာရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုဗစ်ရဲ့ လက္ခဏာတွေက အသက်ရှူ လမ်းကြောင်းဆိုင်ရာသာမက အခြားဟာတွေရှိတယ် ဆိုတာကို ပြည်သူတွေကို သိစေချင်ပါတယ်။ ရုတ်တရက် အနံ့မရတာ၊ အနံ့ပျောက်တာ၊ အနံ့ပြင်းတာတွေကို သိရှိ ပြီး အနံ့ပျော့တာတွေကို သိပ်ပြီးမရတဲ့ လူတွေလည်း တော်တော်များများ တွေ့ရပါတယ်။

ကျွန်မက မန္တလေးကဆိုင်တဲ့ မန္တလေးရဲ့ အနေ အထားတွေကို ပြောရမယ်ဆိုရင် ၅၀ / ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း လောက်က ဒီလိုလက္ခဏာတွေနဲ့ လာကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တချို့က ရုပ်ရွာထဲမှာ ငါကအနံ့မပျောက်ဘူး၊ ကိုဗစ်မဖြစ်ဘူးဆိုပြီး ယူဆကြတာရှိပါတယ်။ တကယ်

တမ်းက အနံ့မပျောက်လည်း ကိုဗစ် ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ဒါတွေကို သူတို့ရဲ့ လက္ခဏာတွေအနေနဲ့ သိစေချင်ပါတယ်။ နောက်မေးခွန်းအနေနဲ့ **အများစုမေးမြန်းကြတာက ဒီလိုတွေဖြစ်ရင် ဘာလုပ်ရမလဲဆိုပြီး မေးကြပါတယ်။** အဓိကအနေနဲ့ ဒီလက္ခဏာတွေရှိပြီဆိုရင် နီးစပ်ရာ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေမှာ တိကျတဲ့ စမ်းသပ်မှုတွေ၊ ကုသမှု တွေလုပ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ဆောင်းရာသီရောက်ရှိလာတဲ့ အတွက် ရာသီဥတုအေးတာနဲ့အမျှ ရာသီတုပ်ကွေးဆိုတာ လည်း ရှိလာပါတယ်။ ရာသီတုပ်ကွေးနဲ့ လက္ခဏာတွေက အများစု တူညီပါတယ်။ ဒါကြောင့် စနစ်တကျ စမ်းသပ် စစ်ဆေးမှသာ ဒါသည် ကိုဗစ် ဟုတ် / မဟုတ် ပြောနိုင် ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သတိထားရမှာက ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ရာသီတုပ်ကွေးနဲ့ တူတယ်ဆိုပြီး သတိထားရင်းနဲ့ ကိုဗစ် ရောဂါတွဲပြီး ဖြစ်တဲ့လူတွေဆိုရင် ပိုပြီးဆိုးနိုင်ပါတယ် ဆိုတာကို သိစေချင်ပါတယ်။

ဆေးရုံတက်တဲ့အခါမှာ ကိုဗစ်ရောဂါလက္ခဏာ သိပ်မဆိုးတဲ့သူတွေကို ၁၁ ရက်မှာ ပေးဆင်းပါတယ်။ ရောဂါလက္ခဏာတွေ ဆိုးတယ်၊ အခဲရောဂါတွေလည်း ရှိတယ်ဆိုရင် သူတို့ကိုဆေးရုံရောက်တာနဲ့ ရောဂါအဆင့် လိုက် ခွဲလိုက်ပါတယ်။ ရောဂါလက္ခဏာဆိုးတဲ့သူတွေ အနေနဲ့ ရက် ၂၀ သို့မဟုတ် ဒီထက်ပိုပြီး နေရတာရှိပါတယ်။ အများစုက တစ်ပတ်လောက်ဆိုရင် အနံ့ပြန်ရပါတယ်။ တစ်ယောက် နဲ့ တစ်ယောက်အနေနဲ့ ရောဂါဖြစ်ပွားပြီး ပျောက်ကင်းတာခြင်း မတူညီပါဘူး။ တချို့က ၁၀ ရက် ကျော်မှာ တချို့လည်း နှစ်ပတ်ကျော်မှာ တချို့လည်း ဆေးရုံက ဆင်းတာတောင်မှ နှစ်ပတ်၊ သုံးပတ်နေမှ အနံ့ ပြန်ရတာတွေ ရှိပါတယ်။

ဆေးရုံက ဆင်းသွားတဲ့အခါ အိမ်မှာ တစ်ပတ်နေရ ပါမယ်။ အိမ်မှာ မိသားစုနဲ့ နီးနီးကပ်ကပ်မနေဘဲ သီးသန့်

နေမယ်။ အဓိက သူ့ရဲ့ကိုယ်ခံအားကို မြှင့်တင်ပြီး ကောင်းကောင်းအိပ်မယ်၊ စားမယ်၊ နားမယ် ဒီလိုအနေ အထားတွေနဲ့ ကိုယ့်ရဲ့ကိုယ်ခံအားကို ပြန်ပြီးမြှင့်တင်တဲ့ အနေအထားအတိုင်း ဖြစ်စေချင်တာပါ။

ကူးစက်နှုန်းအနေနဲ့ နိုင်ငံတကာ စမ်းသပ်ချက်တွေ အရ ၁၀ ရက်လောက်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ ခန္ဓာကိုယ်ဟာ တခြားသူကို ကူးစက်တဲ့ ကူးစက်နှုန်းက ကျသွားပါပြီ။ အဲဒီတော့ ကူးစက်မှုနှုန်းကအတော်ကို နည်းသွားပါပြီ။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့က ၁၁ ရက်မှာ ဆေးရုံက ပေးဆင်း တယ်ဆိုတဲ့ ညွှန်ကြားချက်တွေ ဖြစ်လာတာပါ။ တကယ် လို ဆေးရုံကဆင်းပြီး အိမ်မှာ ခုနစ်ရက်လည်း နားနေပြီး ပို ကိုယ့်ရဲ့ အလုပ်တွေကို ပုံမှန်လုပ်ကြမယ်ဆိုရင် Mask တွေ တပ်ရမယ်၊ စက္ကန့် ၂၀ လက်ဆေးတာ၊ ခြောက်ပေ အကွာ နေထိုင်တာ ဒါတွေကို ကျင့်သုံးနေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရောဂါပိုးတွေ့သူ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းရဲ့ သဘောသဘာဝ အရ အများစုက ပြန်ကောင်းပါတယ်။ ဘာလက္ခဏာမှ လည်း မပြဘူး။ နောက်ဆက်တွဲလည်း ဘာမှမဖြစ်ဘူး။ ဒါပေမယ့် တချို့သောသူတွေ အထူးသဖြင့် အသက်ကြီးတဲ့ သူတွေ၊ ရောဂါအခဲရှိတဲ့သူတွေမှာ နောက်ဆက်တွဲ ပြဿနာတွေ ရှိပါတယ်။ ဒီလူတွေသည် သေချာကုသမယ်၊ သောက်နေကျဆေးတွေကို ပုံမှန်သောက်မယ်ဆိုရင် ဒါတွေက ပြန်ပြီးကောင်းလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရောဂါပိုးကြောင့် အဆုတ်မှာ အဆုတ်ရောင်တဲ့ ရောဂါ ဖြစ်တယ်။ ရောဂါပျောက်သွားရင် အနာရှုတ်တွေ ကျန်ရစ် ခဲ့တယ်၊ ဒါတွေကြောင့် အဆုတ်သည် အရင်လို မလှုပ် နိုင်တဲ့အတွက်ကြောင့် မောပန်းတဲ့ လက္ခဏာတွေ၊ အသက် ရှူရတာ ခက်တာတွေ၊ အောက်ဆီဂျင် ကျတာတွေ ရှိနိုင် ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြန်ဆင်းသွားတဲ့ လူနာတွေကို ရက်ချိန်းပေးပါတယ်။ သူ့ရဲ့ရက်ချိန်းအလိုက် မှန်မှန်လာပြီ

ကျန်မတို့ ညွှန်ကြားလိုက်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာအထူးကု တွေကလည်း ဆက်လက်ပြီး ကုသပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။

ရောဂါပိုးတွေ့တဲ့သူတွေရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်မှာ ကိုယ်ခံအား က တစ်ပတ်ကျော်လောက်ကစပြီး ကိုယ်ခံအားတွေက တက်ပါတယ်။ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ကိုယ်ခံအားတွေက ရက်ပေါင်း ၉၀ အထိတက်လာပြီး ရက် ၉၀ ကျော်ရင် ပြန်ပြီးကျလာပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူတွေမှာ ပိုးပြန်ဝင်နိုင် တဲ့ အခွင့်အလမ်းတွေ ရှိပါတယ်။ ဒါတွေကို ဘယ်လိုပြန်ပြီး ကာကွယ်မလဲဆိုရင် တစ်ကိုယ်ရေ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ်မှုတွေ လုပ်ရမယ်။ အဓိက တုပ်ကွေးရဲ့ လက္ခဏာ ဖြစ်တဲ့ အဆုတ်ရောင်တယ်၊ အဆုတ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဖြစ်ပေါ် တဲ့ လက္ခဏာတွေ၊ ရာသီတုပ်ကွေးရဲ့ လက္ခဏာတွေဖြစ်လို့ ရှိရင် နီးစပ်ရာ ဆေးရုံဆေးခန်းတွေကို ပြပါ။ မိမိဘာသာ ဆေးတွေ၊ ဆေးမြီးတို့တွေ မသောက်ပါနဲ့၊ ကုသမှုတွေ နောက်ကျကျန်မှာ စိုးလို့ပါ။

နောက်တစ်ခုက လူတိုင်းလိုက်နာ ကျင့်သုံးရမယ့် ခုနကပြောတဲ့ အချက် သုံးချက်ဖြစ်တဲ့ Mask တပ်ပါ၊ လက်ဆေးပါ၊ ခြောက်ပေအကွာ ခပ်ခွာခွာနေပါ။ အပြင်လူစု လူဝေးကို ရှောင်ပါ။ စုပေါင်းစားသောက်တာတွေကို ရှောင်ပါ လို့ ကျွန်မပြောချင်ပါတယ်။ တတိယကလေးလည်း လူတွေ အနေနဲ့ အားကစားတွေ လုပ်ဖို့လိုပါတယ်။ အနားယူရမယ်၊ အားရှိတဲ့အစားအစာတွေ စားရပါမယ်။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ အသိပညာ ပေး လမ်းညွှန်တွေကိုလည်း ဖတ်ရှုပြီး ပြည်သူအားလုံးက လိုက်နာပူးပေါင်း ပါဝင်မှသာ အောင်မြင်နိုင်မယ်ဆိုတာကို ပြောကြားလိုပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီး။** **ဆက်လက်ပြီး ကယား ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာဌေးလွင်ကို ကယားပြည်နယ်မှာ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုမရှိအောင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်၊ လက်ရှိအခြေအနေမှာ ဘယ်လိုတွေ ဆောင်ရွက်နေတယ်ဆိုတာတွေကို ရှင်းပြ ပေးပါဦး။**

**ဒေါက်တာဌေးလွင်။** **ဒီရောဂါသည် အခုချိန်မှာ တိတိကျကျ ကုသနိုင်တဲ့ဆေး မရှိသေးပါဘူး။ ကာကွယ်ဆေးဆီကိုလည်း မရောက် သေးဘူး။ ပြည်သူလူထုကြားမှာ ဒီရောဂါဖြစ်တယ်။ နောက်တစ်ယောက်ကနေတစ်ယောက်။ ပိုးကလည်း အသွင်ပြောင်းသွားတဲ့အခါ ကူးစက်လွယ်တဲ့ အနေအထား ဖြစ်ပါတယ်။**

အခုသေဆုံးတဲ့ လူတွေထဲက သူ့မှာ နောက်ခံရောဂါ ဖြစ်တဲ့ ဆီးချိုတို့၊ သွေးတိုးတို့၊ နှလုံးရောဂါတို့ ဒီလိုရောဂါ တွေရှိတယ်။ ကျောက်ကပ် လဲထားရတဲ့သူတွေ ဒီလူတွေမှာ သေဆုံးတတ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အန္တရာယ်ရှိတာကို သိစေ ချင်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေ၊ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီး ဌာနက တာဝန်ရှိတဲ့သူတွေ၊ နီးနီးအဖွဲ့တွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး လက်ကိုင်စစ်တာတွေနဲ့ ပြည်သူတွေကြားမှာ အသိပညာ ပေးတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို တောင်လျှောက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေထဲမှာ ကယားပြည်နယ်သည် နောက်အကျ ဆုံးမှာ စဖြစ်ပါတယ်။ အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်နေ့မှာ ပိုးတွေ့တာပါ။ ကျွန်တော်တို့က ထိုင်းနယ်စပ်ဖြစ်တာ ကြောင့် တရားဝင်လမ်းကြောင်းတွေ မဖွင့်ပါဘူး။ ပြည်နယ် ထဲမှာ လူဦးရေက သုံးသိန်းပဲရှိတဲ့အတွက် လူနေကျပါတယ်။ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေကို စနစ်တကျ အသိပညာ ပေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်တဲ့အပြင် ပြည်သူတွေကလည်း Mask တွေကို စနစ်တကျ တပ်ကြတဲ့အတွက်ကြောင့် ကယားပြည်နယ်မှာ ပိုးတွေ့တာလည်း နည်းတယ်။ ဖြစ်ပွား မှုတွေလည်း နည်းတယ်။ ကယားပြည်နယ်ထဲကို ဝင်ရောက် လာတဲ့ မည်သူမဆို Facility Quarantine တွေ ထားရှိ ပေးတယ်။ စနစ်တကျ Swab စစ်ဆေးပေးတယ်။ ဒီလို လုပ်တာတောင် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်ကနေ ဒီနေ့အထိ ပိုးတွေ့လူနာ ၅၅ ဦးရှိပါတယ်။

ဒီ ၅၅ ဦးထဲမှာ ၁၇ ဦးက ယာဉ်မောင်းတွေပါ။ ကျန်တဲ့ ၃၈ ယောက်က တခြား Stay at Home နဲ့ Stay at Home မဟုတ်တဲ့ မြို့နယ်တွေက ပြန်လာတဲ့သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ကယားပြည်နယ်ထဲမှာ ဖြစ်တဲ့သူအနေနဲ့ မရှိသေးပါဘူး။ အဲဒီတော့ ရောဂါကူးစက်တဲ့အနေအထားကို ကြည့်လိုက် ရင် သိပါတယ်။ **စာမျက်နှာ ၁၇ သို့**





# COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ

၁။ (၁၄-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁,၁၇၀) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	အင်းစိန်	၅၉
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၄၆
		မြောက်ဥက္ကလာပ	၄၂
		မှော်ဘီ	၃၄
		ရွှေပြည်သာ	၃၂
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၂၉
		မင်္ဂလာဒုံ	၂၆
		လှိုင်သာယာ	၂၅
		သစ်နန်းကျွန်း	၂၃
		လှိုင် *	၂၂
		တာမွေ	၂၀
		လှည်းကူး	၁၈
		မရမ်းကုန်း *	၁၇
		ဗဟန်း	၁၆
		ကမာရွတ်	၁၃
		စမ်းချောင်း	၁၂
		သာကေတ	၉
		တောင်ဥက္ကလာပ	၈
		ရန်ကင်း	၈
		တိုက်ကြီး	၇
		သန်လျင်	၆
		ကွမ်းခြံကုန်း	၆
		ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၄
		လမ်းမတော်	၄
		ထန်းတပင်	၄
		သုံးခွ	၄
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၄
		လသာ	၄
		ဆိပ်ကြီးခနောင်တို	၄
		ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)	၃
		ကြည့်မြင်တိုင်	၃
		ဒေါပုံ	၃
တွံတေး	၃		
ဗိုလ်တထောင်	၂		
ပုဇွန်တောင်	၂		
ပန်းဘဲတန်း	၂		
ဒဂုံ	၂		
အလုံ	၂		
ကော့မှူး	၁		
ကျောက်တန်း	၁		
စုစုပေါင်း			၅၃၀

၂။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	အောင်မြေသာစံ	၆၀
		ချမ်းအေးသာစံ	၄၇
		ချမ်းမြသာစည်	၃၈
		မဟာအောင်မြေ	၃၅
		အမရပူရ	၃၂
		ပြည်ကြီးတံခွန်	၁၆
		ပုသိမ်ကြီး	၉
		မတ္တရာ	၅
		ပျော်ဘွယ်	၅
		ကျောက်ပန်းတောင်း	၅
		မြင်းခြံ	၄
		ပြင်ဦးလွင်	၄
		တောင်သာ	၄
		မိုးကုတ်	၃
		မိတ္ထီလာ	၃
		စဉ့်ကိုင်	၃
		သပိတ်ကျင်း	၂
		ဝမ်းတွင်း	၂
		မြစ်သား	၂
		တံတားဦး	၂
ရမည်းသင်း	၁		
နွားထိုးကြီး	၁		
ငါန်းစွန်း	၁		
စုစုပေါင်း			၂၈၄
၃။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ဟင်္သာတ	၄၇
		ဒေးဒရဲ	၁၆
		ပုသိမ်	၁၆
		ရေကြည်	၁၂
		သာပေါင်း	၃
		မော်လမြိုင်ကျွန်း	၅
		ညောင်တုန်း	၂
		အင်္ဂပူ	၁
		ကျုံပျော်	၁
		စုစုပေါင်း	
၄။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	အောင်လံ	၃၄
		မကွေး	၉
		တောင်တွင်းကြီး	၉
		စလင်း	၈
		နတ်မောက်	၈
		ပွင့်ဖြူ	၆
		ဂန့်ဂေါ	၄
		ပခုက္ကူ	၃
		ရေနံချောင်း	၃
		ကံမ	၂
		ချောက်	၂
		စုစုပေါင်း	
၅။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ပဲခူး	၄၄
		ဒိုက်ဦး	၄

၆။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ရွှေကျင်	၃
		ကြို့ပင်ကောက်	၂
		ကဝ	၂
		ပြည်	၁
		အုတ်မိုး	၁
စုစုပေါင်း			၅၇
၇။	မွန်ပြည်နယ်	စစ်ကိုင်း	၁၆
		ကလေး	၁၁
		ရွှေဘို	၆
		ကောလင်း	၄
		မုံရွာ	၂
		ခင်ဦး	၁
		စုစုပေါင်း	
၈။	ရခိုင်ပြည်နယ်	မော်လမြိုင် *	၉
		ပေါင်	၇
		သထုံ	၃
		ရေး	၃
		ချောင်းဆုံ	၂
		စုစုပေါင်း	
၉။	နေပြည်တော်	တောင်ကုတ်	၆
		စစ်တွေ	၄
		ရမ်းဗြဲ	၃
		ကျောက်ဖြူ	၂
		ဘူးသီးတောင်	၁
		ကျောက်တော်	၁
		စုစုပေါင်း	
၁၀။	ကရင်ပြည်နယ်	လယ်ဝေး	၂
		ဓမ္မသီရိ	၂
		ပျဉ်းမနား	၂
		ဒက္ခိဏသီရိ	၁
		ဥတ္တရသီရိ	၁
		တပ်ကုန်း	၁
စုစုပေါင်း			၉
၁၁။	ကရင်ပြည်နယ်	ကော့ကရိတ်	၄
		ဘားအံ	၃
		မြဝတီ	၁
စုစုပေါင်း			၈
၁၂။	ကချင်ပြည်နယ်	ဖားကန့်	၅
		မိုးကောင်း	၁
		မိုးညှင်း	၁
စုစုပေါင်း			၇
၁၃။	ကယားပြည်နယ်	လွိုင်ကော်	၁
စုစုပေါင်း			၁
၁၄။	ရှမ်းပြည်နယ်	ဆီဆိုင်	၁
စုစုပေါင်း			၁
၁၅။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	မြိတ်	၁
စုစုပေါင်း			၁
(၁၄-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း			(၁,၁၇၀) ဦး

\* လှိုင်မြို့နယ်မှ (၂) ဦး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်မှ (၁) ဦးနှင့် မော်လမြိုင်မြို့နယ်မှ (၁) ဦးတို့သည် ပြည်ပနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသဖြင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မှတ်ချက်။ (၁၄-၁၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁,၁၇၀)ဦးတွင် အနံ့မရရှိသူ (၂၀၃) ဦး ပါရှိပါသည်။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန သတင်းစဉ်

**COVID-19 Call Center ကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ထား**

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
 COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် COVID - 19 Call Center ကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာလေးခု၊ Blue Ocean ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်း၍ COVID-19 Call Center (ဖုန်းနံပါတ် ၂၀၁၉) အား ဧပြီ ၈ ရက်မှစ၍ နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၄၃ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်များအသင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန် ၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀ ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါသည်။

၁၅-၁၂-၂၀၂၀ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	စာတစ်ပုဒ်အတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၁၆၉၄၂၉၈၀	၉၈၇၁၉၁၅	၃၀၈၀၉၁
၂။	အိန္ဒိယ	၉၉၀၆၅၀၇	၉၄၂၂၆၃၆	၁၄၃၇၄၆
၃။	ဘရာဇီး	၆၉၂၉၄၀၉	၆၀၁၆၀၈၅	၁၈၁၉၄၅
၄။	ရုရှား	၂၇၀၇၉၄၅	၂၁၄၉၆၁၀	၄၇၉၆၈
၅။	ပြင်သစ်	၂၃၇၉၉၁၅	၁၇၇၆၄၇	၅၈၂၈၂
၆။	ဗြိတိန်	၁၈၆၉၆၆၆	စိစစ်ဆဲ	၆၄၄၀၂
၇။	တူရကီ	၁၈၆၆၃၄၅	၁၆၃၁၉၄၄	၁၆၆၄၆
၈။	အီတလီ	၁၈၅၅၇၃၇	၁၁၁၅၆၁၇	၆၅၀၁၁
၉။	စပိန်	၁၇၆၂၀၃၆	စိစစ်ဆဲ	၄၈၀၁၃
၁၀။	အာဂျင်တီးနား	၁၅၀၃၂၂၂	၁၃၄၀၁၂၀	၄၁၀၄၁

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ COVID-19 ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၁၅-၁၂-၂၀၂၀

	COVID-19 ရောဂါ စာတစ်ပုဒ်အတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၆၂၉၄၂၉	၅၁၆၆၅၆	၁၉၁၁၁
ဖိလစ်ပိုင်	၄၅၁၈၃၉	၄၁၈၈၆၇	၈၈၁၂
မြန်မာ	၁၁၀၆၆၇	၈၉၄၁၈	၂၃၁၉
မလေးရှား	၈၆၆၁၈	၇၁၆၈၁	၄၂၂
စင်ကာပူ	၅၈၃၄၁	၅၈၂၁၀	၂၉
ထိုင်း	၄၂၄၆	၃၉၄၉	၆၀
ဗီယက်နမ်	၁၄၀၂	၁၂၄၆	၃၅
ကမ္ဘောဒီးယား	၃၆၂	၃၁၂	၀
ဘရူနိုင်း	၁၅၂	၁၄၇	၃
လာအို	၄၁	၃၄	၀

**SCHEDULE** Wednesday December 16 2020

<p><b>6:00 AM</b> ရတနသုတ် ပရိတ်တရားတော်</p> <p><b>7:00 AM</b> BREAKFAST NEWS</p> <p><b>7:35 AM</b> 'လှုပ်လှုပ်ရှားရှား လူထုအားကစား Physical Fitness Dance လှုပ်ရှားမှု ပြိုင်ပွဲ သတ်မှတ်ကဏ္ဍ' (ပွဲစဉ်-၄)</p> <p><b>9:15 AM</b> မိုက်ပျိုးရေးရာ အပြုရာ</p> <p><b>10:00 AM</b> သတင်းထဲက သတင်း</p> <p><b>11:45 AM</b> သေးငယ်စွာ တင်းသိမ်းမှုတို့ကို ကျန်းမာရေး</p> <p><b>1:00 PM</b> 'ပြေးကွယ်သွားပြန် ကျားကြီးမောင်' လူပင်း စပိုင်း နှစ်ပတ်</p>	<p><b>2:45 PM</b> သာသနာရေးနှင့်အထွေထွေအဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းခြင်းဆက်သွယ်ရေး</p> <p><b>3:00 PM</b> Grade-11 တာဝန်ထမ်းဆောင်သူများ (သင်္ချာဘာသာရပ်)</p> <p><b>5:35 PM</b> ရွှေသောင်ယံသို့ခရီးသွားခြင်း (အစိုးရ-၁၃)</p> <p><b>6:30 PM</b> ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအစီအစဉ်</p> <p><b>7:25 PM</b> စိတ်ဝင်စားဖွယ် မြန်မာနိုင်ငံလူထုအပြုရာ ပရိုဂရမ်လုပ်ငန်းများ</p> <p><b>8:00 PM</b> ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း</p> <p><b>9:00 PM</b> အနုပညာ</p>
---	---

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

**အမြို့မြို့အနယ်နယ် ပျံ့နှံ့သည့် သတင်းစာ မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါ**

## မြန်မာ့အလင်း

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ
- စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ မြတ်မွန်ထွေး၊
- ဘာသာပြန် စာတည်း - ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ တင်လင်းအောင်
- အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ စိန်လွင်အောင်၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
- သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်ဇော်၊ သန်းဇင်ဝင်း
- အငယ်တန်း - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊
- သတင်းထောက်များ - ဇာခြည်အေး၊ မိမိဖြိုး
- ဓာတ်ပုံ သတင်းထောက် - တင်စိုး
- သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
- စာပြင် - ကျော်ဇင်ဦး၊ အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
- စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဇော်ဝိုင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
- အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သီဟအောင်၊ သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com  
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကင်းခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၈၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဧည့်သည် ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ ၀၁-၅၅၉၁၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၆၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ ပြန်ချိရေး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆။

### ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၁၅ - ၁၂ - ၂၀၂၀

မျှ	နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ			
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ရောင်းဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၁၇၀၀၀	အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၃၈၈ . ၂			
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၁၂၀၀၀	ဥရောပ တစ်ယူရို ကျပ် ၁၆၈၄ . ၃			
ရန်ကုန် ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၂၃၉၅၀၀	စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၀၃၉ . ၇			
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ရောင်းဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ဈေးပိတ်	ဗြိတိန် တစ်ပေါင်စတာလင် ကျပ် ၁၈၄၄ . ၈			
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ဈေးပိတ်	ဂျပန် ၁၀၀ ယန်း ကျပ် ၁၃၃၃ . ၅			
မန္တလေး ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သား ကျပ် ဈေးပိတ်	ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၀၄၃ . ၇			
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)				
စက်သုံးဆီ	တရုတ် တစ်ယွမ် ကျပ် ၂၁၂ . ၀၄			
စက်သုံးဆီ လက်လီဈေး(ရန်ကုန်) လက်လီဈေး(မန္တလေး)	အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး ကျပ် ၁၈ . ၈၄၆			
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၆၀၀/၆၃၅ ကျပ် ၆၃၅/၆၄၅ ကျပ်	ကိုရီးယား ၁၀၀ ဝမ် ကျပ် ၁၂၆ . ၇၈			
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၆၁၀/၆၅၀ ကျပ် ၆၅၀/၆၆၀ ကျပ်	မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ် ကျပ် ၃၄၂ . ၁၇			
အောက်တိုန်း ၉၂ ၅၆၅/၅၉၅ ကျပ် ၆၂၅/၆၃၅ ကျပ်	ထိုင်း တစ်ဘတ် ကျပ် ၄၆ . ၁၆၆			
အောက်တိုန်း ၉၅ ၆၉၀/၇၁၀ ကျပ် ၇၅၀/၇၇၀ ကျပ်	(ဗဟိုဘဏ်ပေါက်ဈေးဖြစ်ပါသည်)			
(Yangon Petrol မှ ရယူပါသည်)				
စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၉၉၀၀	၉၉၀၀	၁၅၈	၁၅၆၄၂၀၀
MTSH	၃၇၅၀	၃၇၅၀	၃၆၉၄	၁၃၈၄၀၀၀၀
MCB	၈၄၀၀	၈၄၀၀	၆၂	၅၂၀၈၀၀
FPB	၂၂၀၀၀	၂၂၅၀၀	၁၇၇၉	၄၀၀၂၆၀၀၀
TMH	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၀၈	၅၇၂၀၀၀
EFR	၃၆၅၀	၃၉၀၀	၅၅၅	၂၁၃၁၅၀







# ကရင်ပြည်နယ် မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသရှိ IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅

ကရင်ပြည်နယ် မြိုင်ကြီးငူ အထူးဒေသရှိ IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး က မိမိတို့အနေဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်၊ မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသရှိ IDP စခန်းများတွင် နေထိုင်သူများအား ပြန်လည်နေရာ ချထားရေး၊ စခန်းများပိတ်သိမ်းရေးကို ပြည်တွင်းနေရပ် စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာ စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာ ဗျူဟာအတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် အစိုးရက ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော တိုင်းရင်းသား အရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ မည့် လုံခြုံမှု၊ ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည့် ကဏ္ဍအလိုက် ကြိုးစား အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးက ချမှတ်ထားသော ပြည်ထောင်စုသဘောတူ စာချုပ်များ၏ လူမှုရေးကဏ္ဍတွင် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာ သူများအား ခွဲခြားဆက်ဆံမှုမရှိဘဲ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်း များနှင့်အညီ လူ့အခွင့်အရေးကို လေးစားလိုက်နာပြီး ရေရှည်ရှင်သန်ရပ်တည်ရေးကို ဦးတည်၍ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပြည်တွင်းနေရပ် စွန့်ခွာသူများအား မိမိနေရပ် (သို့မဟုတ်) အခြားသင့်တော်သည့် အားလုံး သဘောတူညီသော နေရာတစ်ခုတွင် လူ့ဂုဏ်သိက္ခာနှင့်အညီ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ အခြေချ ပြန်လည်နေထိုင်ရန်ဆိုသည့် အချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းလည်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသရှိ IDP စခန်းများတွင် နေထိုင်ကြသူများအား ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ စခန်း များ ပိတ်သိမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ



ပြည်နယ်အစိုးရတို့ ပူးပေါင်း၍ အမျိုးသားအဆင့် မဟာ ဗျူဟာကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ၌ အတည်ပြုမိကပင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာပါ လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရေးဆွဲရန်နှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းရန်ကိုလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အနေဖြင့် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာ သူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်း များ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့်ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသရှိ မြတ်ပန်းဝတ်ခုံစခန်းနှင့် အေးလင်းမြတ်ရှင် (ကျောက်စာတိုင်ကွင်း) စခန်းများရှိ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးအတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်က ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မဟာဗျူဟာပါကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက် ရန် လိုအပ်ချက်များကို ကနဦး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလနှင့် ကြုံဆုံခဲ့သော်လည်း အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများရပ်တန့် သွားခြင်း မရှိစေရေးအတွက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးများကို Virtual Meeting ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်နယ်အဆင့် ကော်မတီအနေဖြင့်လည်း ကွင်းဆင်းညှိနှိုင်းမှုများကို ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို

သိရှိကြောင်း၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကာလအတွင်း လိုအပ်သော ထောက်ပံ့မှုများကိုလည်း ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် မိမိတို့ဝန်ကြီး ဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအစည်း အဝေးတွင် လက်ရှိဆောင်ရွက်ပြီး အခြေအနေများကို ဆန်းစစ်ပြီး ရှေ့ဆက်၌ ပိုမိုတိုးတက်မှုရရှိအောင် ဆောင် ရွက်နိုင်ရေး ဆွေးနွေးပေးကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည် နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေး ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်က လက်ရှိတွင် မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသရှိ IDP စခန်းများတွင် နေထိုင်ကြသည့် အိမ်ထောင်စုအချို့အား ပြန်လည်နေရာချထားပေးနိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ ကျန်ရှိသည့် အိမ်ထောင်စုများအတွက် လည်း အားလုံးသဘောတူသည့် မြေနေရာရွေးချယ်၍ လျာထားဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများ၊ ဝန်ကြီးဌာန နှင့် ပူးပေါင်းထောက်ပံ့ပေးနေသည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကရင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးက မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသသို့ ကွင်းဆင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် IDP စခန်းများရှိ နေရပ်စွန့်ခွာ ဒေသခံပြည်သူများက

ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ၎င်းတို့၏ ဆန္ဒများ၊ လိုအပ်ချက်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် သက်ဆိုင်ရာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူက ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် အစီအမံ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ကရင် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ များအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသော၊ ဂုဏ်သိက္ခာရှိသော၊ အမှီခိုကင်းသောဘဝများ ပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားမည့် နေရာဒေသများရှိနေထိုင်သူများ အားလုံး၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြေခံဝန်ဆောင်မှု များ၊ နေအိမ်အဆောက်အအုံများနှင့် သက်မွေးဝမ်းကျောင်း ဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများရရှိရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ ကရင်ပြည်နယ် မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသရှိ တိုက်ပွဲရှောင် စခန်းများသို့ ရောက်ရှိနေထိုင်သူများသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလအတွင်း၌ အိမ်ထောင်စု (၆၇၅) စု၊ လူဦးရေ (၃,၈၇၄) ဦး ရှိခဲ့ကာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင်မူ အိမ်ထောင်စု (၃၃၂) စု၊ လူဦးရေ (၁,၆၅၂) ဦးသို့ ပြန်လည် လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် နယ်မြေအခြေအနေအရ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မတ်လအတွင်းမှစ၍ အိမ်ထောင်စု (၁,၀၀၇) စု၊ လူဦးရေ (၅,၅၂၆)ဦးအထိ ပြန်လည်များပြားလာခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် အိမ်ထောင်စု (၈၇၁) စု၊ လူဦးရေ (၅,၅၂၆) ဦးရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်နေ့ စာရင်းအရ အိမ်ထောင်စုပေါင်း (၇၂၄) စု၊ လူဦးရေ (၄,၅၇၄) ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ နေရပ်စွန့်ခွာ တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအတွက် စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်း၊ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ထောက်ပံ့ခြင်း၊ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ထောက်ပံ့ခြင်း၊ မိုင်းထိ ဒဏ်ရာရသူများအား ထောက်ပံ့ခြင်းများအတွက် လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနက ငွေကျပ်(၂၀)သန်းကျော်နှင့် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က ငွေကျပ်(၅၅) သန်းကျော် ထောက်ပံ့ကူညီ ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအရ လက်ရှိတွင် ပြန်လည်နေရာချထားရန် အိမ်ထောင်စု (၄၉၉) စု ကျန်ရှိပြီး ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## (၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ပူးပေါင်းထိန်းချုပ်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဆင့် အစည်းအဝေးကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅

(၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးပူးပေါင်း ထိန်းချုပ်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အဆင့် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ မူးယစ်ဆေးဝါး နှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါး များ အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး

ဗဟိုအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့၊ တပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ် ဝင်းနိုင် ဦးဆောင် သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန မှ ပါဝင်တက်ရောက်ကြပြီး (အောက်ပုံ) ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် Mr. Muhammed Ahsanul Jabber ဦးဆောင်သော ကိုယ်စား



လှယ်အဖွဲ့က ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် Mr. Muhammed Ahsanul Jabber က နှုတ်ခွန်းဆက် အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ် ဝင်းနိုင်က (၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ် ဆေးဝါး ပူးပေါင်းထိန်းချုပ်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဆင့် အစည်း အဝေးကို ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ ကပ်ရောဂါ အခြေအနေကြောင့် Online စနစ်ဖြင့် ကျင်းပပေးသည့်အတွက် အထူး ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ မူးယစ် ဆေးဝါးပြဿနာသည် ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာ ပြဿနာဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအသီးသီး က နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် တိုက်ဖျက် လျက်ရှိကြောင်း၊ နည်းပညာ တိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ မူးယစ်ဝါးများ အစိက စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ကို အထူးသတိပြုရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တစ်ရပ် ဖြစ်သော်လည်း ယခုအချိန် တွင် လူလုပ်မူးယစ်ဆေးဝါး (Synthetic Drugs) ထုတ်လုပ်မှုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်ရာတွင် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ပရိုကာဆာ ဓာတုပစ္စည်းများ သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်မှုများသည် လွန်စွာမြင့်မား လာသည်ကို ဖမ်းဆီးရမိမှုများအရ တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်

တစ်လျှောက် မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်မှုများ မရှိစေ ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံ နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့များ သတင်းဖလှယ် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုသည် ပိုမိုအရေးကြီး ပါကြောင်း။ ပရိုကာဆာ ဓာတုပစ္စည်းများနှင့် ပရို-ပရိုကာဆာ ဓာတုပစ္စည်းများ ထိန်းချုပ်ရေးကို ဦးစားပေးဆောင် ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများ တရားမဝင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှု တားဆီး ကာကွယ်ရေး အချက်အလက်များ၊ အသစ်ပေါ်ထွက်လာသော စိတ်ပြောင်း ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ် မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းဖလှယ်ပေးခြင်းနှင့် တရားခံ ပြေးများ ဖမ်းဆီးရေးတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်သွားရန် တိုက်တွန်းလိုပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ- ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး နှင့် စိတ်ပြောင်းဆေးဝါး တရားမဝင် သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်

သတင်းစဉ်

















ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၇၂)၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၂၆/ခ၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၅၆/ခ)၊ မြတ်လေးလမ်း၊ (၇၂)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်...

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော်မောင်ဝေထွေး C.D.C No (110764) ဆည် ၁၂-၂-၂၀၂၀ ဝှင့်SID Card ပျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ပုဗ္ဗသိရိဖြူ၊ စဝန်ဒီပရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၆/မြို့မရပ်ကွက်၊ မြေစရိယာ ၀၁၁မာ၄၆၁ စတုရံ မြေကွက်အမှတ် (၁-၁၄၇၃) ဦးမောင်မောင်စန်း...

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
ရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများ ပွံ့ပြန့်တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
ဒေသ(သ)၊ ကရင်ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး၊ ဘားအံမြို့၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည်ရက်အား ပြောင်းလဲခြင်း

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်မကြည်
ကန်တော်ကြီးရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့
အသက် (၆၁)နှစ်
ရခိုင်ပြည်နယ် သမဝါယမအသင်းစုချုပ်(လိမ်တက်)၊ မြတ်သစင်အသေးစား...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သီရိမောရပ်ကွက်၊ သီရိလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၆၅)၊ (၆)လွှာ၊ တိုက်ခန်းအမှတ်(၁) (ခေါင်းရင်းခန်း)၊ အကျယ်အဝန်း...

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ရမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့
ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး၊ ရမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရမ်းပြည်နယ်အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တွင်...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာစာ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၉)၊ ဗိုလ်စောအောင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၂၇)၊ (၄၁၆၀)ပေရ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်...

ကန့်ကွက်နိုင်သည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ မြိုင်သာယာ၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၅၉)၊ အကျယ်အဝန်း ၆၀(၄ x ၆၀)မီတာရှိ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းအတွက် မြေကွက်ကို...

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန
သင်္ဃန်းကျွန်းပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်၊ စက်ပစ္စည်း(တင်ဒါ) လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန်

သားအပြစ်မှစွန့်လွှတ်ခြင်း
ကျွန်မ၏သား မောင်သီဟ ၁၂/သလန(နိုင်)၀၈၂၉၂၃ သည် မိသားစုအပေါ် စိတ်ဆင်းရဲအောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်သွားပါသဖြင့်...

ဒေါ်နုနုရီ ၁၂/မကတ(နိုင်)၀၁၅၅၃၂ နှင့် အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြသော ရန်ကုန်မြို့နေ (၁)ဒေါ်မိချို ကွယ်လွန်သူ ဦးဆန်းဂုအမ်း၏ဇနီး၊ (၂)ဒေါ်သိန်းဝင်း (ကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးရီ၏ဇနီး)၊ (၃)ဒေါ်တင်တင်လွင် (ကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးဟန်(ခ)ဦးမော်ဂန်)၊ (ခ)ဦးမောင်ခိုင်၏ဇနီး၊ (၄)ဒေါ်စိန်လှ (ကွယ်လွန်သူ ဦးဆန်းဂုအမ်းနှင့် ဒေါ်မူသူမာရီတို့၏) လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာပါသည်။

Table with 2 columns: စဉ် (Order) and လုပ်ငန်းအမျိုးအစား (Type of Work). Includes items like Machinery & Equipment, Office Equipment, and Furniture.

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာချက်
မော်လမြိုင်မြို့၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၁-က)/ဘုရားနတ်ဆူ နှစ် (၃၀) အငှားကရရရှိထားသော ဦးပိုင်အမှတ် (၃၃/၄/က)၊ ဧရိယာ ၀၁၁မ ၂၅ စတုရံ...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း
နေပြည်တော်၊ ဒဂုံ၊ တာဝန်ရင်း၊ စမ္မာသိရိမြို့နယ်၊ အောင်စမ္မာရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ် ၃/ညောင်ပင်ပိုင်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၆)၊ ဧရိယာ ၀ ၁၁မ ၀၀၅ စတုရံ...

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြသော ရန်ကုန်မြို့နေ (၁)ဒေါ်မိချို ကွယ်လွန်သူ ဦးဆန်းဂုအမ်း၏ဇနီး၊ (၂)ဒေါ်သိန်းဝင်း (ကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးရီ၏ဇနီး)၊ (၃)ဒေါ်တင်တင်လွင် (ကွယ်လွန်သူ ဦးမိုးဟန်(ခ)ဦးမော်ဂန်)၊ (ခ)ဦးမောင်ခိုင်၏ဇနီး၊ (၄)ဒေါ်စိန်လှ (ကွယ်လွန်သူ ဦးဆန်းဂုအမ်းနှင့် ဒေါ်မူသူမာရီတို့၏) လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း
ပုဗ္ဗသိရိဖြူ၊ ညောင်ပင်ကြီးကျောက်သစ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၆/ညောင်ပင်ကြီးစုရပ်မှ မြေစရိယာ ၀ ၁၁မ ၀၅၂ စတုရံ ဦးသိန်းဟန် ၉/၀မန(နိုင်)၀၇၅၃၅၂ (ဘ) ဦးမိုးရီနှင့် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အမှတ် (၁-၈၈)ကို ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည် ၁၃/ကစန(နိုင်)၀၈၅၈၀ (ဘ)ဦးမောင်စိန်မှ မြေပေးမိန့်မိတ္တူ၊ မြေကွက်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် မိတ္တူ၊ ရောင်းသူနှင့်ဝယ်ယူသူ အထူးအစီရင်ခံစာချက်၊ ရောင်းချသူများ နှစ်ဦးသဘောတူကတိဝန်ခံချက်မူရင်း၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ထောက်ခံချက်မူရင်း၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မူရင်း၊ မြေကွက်ဝယ်ယူသူ (လျှောက်ထားသူ)၏ ဝန်ခံကတိပြုချက်မူရင်းတင်ပြပြီး...

အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်း ကြော်ငြာခြင်း
နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသိရိမြို့နယ်၊ စဝန်ဒီပရပ်ကွက်၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၀၆၄)၊ အကျယ်အဝန်း (၆၀ x ၄၀)ပေရှိ မြေကွက်၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးစိုးလွင် ၉/ကကန(နိုင်)၀၀၉၃၆ မှ ဦးသင်း ၉/မနတ(နိုင်)၀၄၂၅၆၇ ထံသို့ ပူးပေါင်း၍ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီး၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် (၆၅၂/၂၀၁၁) ၁၅-၉-၂၀၁၁ ရက်ဖြင့် လွှဲအပ်ခဲ့သည့်အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ယနေ့မှစ၍ အပြီးအပိုင် ရုပ်သိမ်းကြောင်း အသိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။



# COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာချက်

၁။ COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် အစီအမံများအား ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရှေးရှုလျက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြမည့် ခရီးသွားများအပေါ် ပြည်ပဝင်ခွင့်ယာယီကန့်သတ်ချက်များအား ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီး၊ အဆိုပါ ကန့်သတ်ချက်များအားလုံးကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ ဆက်လက်တိုးမြှင့်သတ်မှတ် ကြောင်း ၂၉-၁၁-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါကြေညာချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

- (က) မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ကန့်သတ်ချက်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၁၅-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊
- (ခ) မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ထပ်တိုးကန့်သတ် ချက်များနှင့် ဆိုက်ရောက်စီမံခန့်ခွဲမှု ထုတ်ပေးခြင်းများအား ယာယီရပ်ဆိုင်းမှု တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၀-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊
- (ဂ) ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ထပ်တိုးကန့်သတ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၄-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊
- (ဃ) ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြမည့် နိုင်ငံခြားသားများအား စီမံကင်းလွှတ်ခွင့်နှင့် လူမှုရေးစီမံ အပါအဝင် မည်သည့်ပြည်ပဝင်စီမံ အမျိုးအစားကိုမဆို ယာယီရပ်ဆိုင်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၈-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါကြေညာချက်။

၂။ COVID-19 ကူးစက်ရောဂါ ပြည်ပမှ ဝင်ရောက်လာနိုင်မှုနှင့် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု အန္တရာယ်မှ မြန်မာပြည်သူများအား

ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ထိရောက်သည့်အစီအမံများကို ဆက်လက်ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားနိုင် ရန် ရှေးရှုလျက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် အထက်ဖော်ပြပါ ပြည်ပဝင်ခွင့် ယာယီကန့်သတ် မှုဆိုင်ရာ အစီအမံများအားလုံးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်သတ်မှတ်လိုက် ပါသည်။

၃။ သို့ရာတွင် အရေးပေါ် အစိုးရတာဝန်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ မလွှဲမရှောင်သာသော ကိစ္စရပ်များကြောင့် ဖြစ်စေ၊ ပြည်ပ နိုင်ငံသားများ (သံတမန်များနှင့် ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဝန်ထမ်းများအပါအဝင်)အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပျံသန်းပြေးဆွဲရန်ရှိမည့် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်(သို့မဟုတ်) အထူးလေယာဉ်များဖြင့် လာရောက်ရန် ရှိပါက ပြည်ပဝင်ခွင့်စီမံဆိုင်ရာ ကန့်သတ်မှုများမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ အနီးဆုံး မြန်မာ သံရုံး/ အဖွဲ့ရုံး/ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်အကူအညီ တောင်းခံရန် ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်မည့် ခရီးသွားများအားလုံးအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ တည်ဆဲညွှန်ကြားချက်များကို မပျက်မကွက်လိုက်နာကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်

**ယနေ့ မာ တီ ကာ**

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၁၁၅၅ ဦး တွေ့ရှိ (၁၅-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

**မိန်းကလေးတစ်ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင် ရောင်းစားခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်**

## (၄၆)ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနား စစ်တွေမြို့၌ ကျင်းပ



ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ (၄၆)ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာအား ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ဖတ်ကြားစဉ်။

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
ယနေ့ ကျရောက်သည့် (၄၆) ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားကို နံနက် ၉ နာရီတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ထံမှ (၄၆)ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာအား ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ဖတ်ကြားသည်။  
ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံမှ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာအား ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းသန်းက ဖတ်ကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ နှုတ်ဆက် သည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁

## လီဟာပူနှင့် စပါး၊ ဂျူပင်တပ်စ်နှင့် အတ္တလန္တာ၊ ဘာစီလိုနာနှင့် ဆိုစီဒက်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် ဥရောပလိဂ်များမှ ပွဲကောင်းများ



နာမည်ကြီး အာဆင်နယ်၊ လီဟာပူ၊ လက်စတာအသင်းတို့ ပါဝင် သည့် ပရီမီယာလိဂ် (၁၃) ပွဲစဉ်များကို ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက်ပိုင်းတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်သည်။ ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၂ နာရီတွင် အာဆင်နယ် နှင့် ဆောက်သစ်တန်၊ လီဒစ်နှင့် နယူးကာဆယ်၊ လက်စတာနှင့် အဲဗာတန်အသင်းတို့ တစ်ချိန်တည်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်ပြီး နံနက် ၂ နာရီတွင် ဖူလ်ဟမ်နှင့် ဘရီတန်၊ ဝက်စ်ဟမ်းနှင့် ခရစ္စတယ်ပဲလစ်၊ လီဟာပူနှင့် စပါးအသင်းတို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။  
ယခုအပတ်၏ အကောင်းဆုံးပွဲစဉ်အဖြစ် နည်းပြကလော့ပ် ၏ လီဟာပူအသင်းနှင့် ယခုနှစ်ရာသီ အမှတ်ပေးဇယားကို ဦးဆောင်နေသည့် နည်းပြမော်ရင်ဟို၏ စပါးအသင်းတို့

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၅

## လာနီညာဖြစ်စဉ်ကြောင့် အအေးပိုခြင်း၊ လေပွေလှိုင်း တိုက်ခတ်ခြင်းနှင့် အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာခြင်းဖြစ်ပေါ်နိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅  
အိန္ဒိယအနီးရှိ အပူပိုင်းပတ်ဝန်းကျင် (Tropical Pacific Ocean)၏ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အပူချိန်နှင့် လေထုဖြစ်စဉ်များအရ ဒီဇင်ဘာလ အတွင်း အားအသင့်အတင့်ရှိသော လာနီညာအခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေ ပါသည်။ နိုင်ငံတကာ မိုးလေဝသဌာနများ၏ သဘာဝပုံစံပြုမော်ဒယ်များ ခန့်မှန်းချက်အရ ဆောင်းရာသီကာလများဖြစ်သည့် ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော် ဝါရီလတို့တွင် အားအသင့်အတင့်ရှိသော လာနီညာအဆင့်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရပါသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၃